
Meland kommune

Innkalling
til

Kommunestyret

Møted ato : 10.05.2017
Møtes t a d : Kommunestyresalen
Møtetid: 17.00

Medlemmene i kommunestyret vert med dette kalla inn til møtet. Den som har lovleg forfall, eller er
ugild i nokon av sakene, må melde frå så snart råd er på forfallskjema på kommunen si heimeside,
slik at varamedlem vert innkalla.
Varamedlemmer møter berre etter nærare avtale.

Dokument som ikkje er tilsende, kan du få kopi av p å dokumentsenteret. Dokument som ikkje er
offentlege, vil bli utlevert i møtet. Dersom medlemmene på førehand ynskjer å gjera seg kjend med
innhaldet i desse dokumenta, er dei tilgjengeleg på dokumentsenteret.

Kommunestyret startar med spørjetime.

S akliste
Sak nr Tittel
36/2017 Godkjenning av innkalling og sakliste
37/2017 Godkjenning av møtebok
38/2017 Referatsaker
39/2017 Orientering om status kommunestruktur
40/2017 Rekneskap og årsmelding 2016
41/2017 Årsmelding for Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 2016
42/2017 Delegering av fullmakt til Førebuande Fellesnemnd
43/2017 Tidleg innsats 2017 - 2020
44/2017 Frivilligmelding
45/2017 Kulturstipend i Meland kommune
46/2017 Musikk - og kulturpris for unge utøvarar i Meland
47/2017 Vedtekter for Meland kulturskule - revidering
48/2017 Bruk av granulat på kunstgrasbanar i Meland kommune
49/2017 Realfagsstrategi 2017 - 2020
50/2017 Høyringsuttale om hjelpemiddelformidling
51/2017 Norskopplæring for vaksne innvandrarar i Meland
52/2017 Brannsamarbeid mellom kommunane Meland, Modalen og Lindås
53/2017 Holme forretningsområde - reguleringsendring. 2. gongs handsamin g
54/2017 Reguleringsplan for Danielsen skule - 2. gongs handsaming
55/2017 Interpellasjon - Tigging i Meland
56/2017 Interpellasjon - Anskaffelsespolitikk - Retningsliner for å inkludere personar med

utfordringer på arbeidsmarkedet ved gjennomføring av kontrakter i Meland kommune

http://no.wikipedia.org/wiki/Fil:Meland_komm.png
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24. mai 2017 
 
 

Øyvind H. Oddekalv  
ordførar 

   Randi Helene Hilland  
konsulent 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/807 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

36/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Reidun Elin Johannessen  17/807 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

37/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Godkjenning av møtebok frå møte 29.03.17  
 
 
Vedlegg: 
Protokoll - Kommunestyret - 29.03.2017 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Møtebok frå møte 29.03.17 vert godkjent." 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland  17/807 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

38/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Referatsaker  
 
 
Underliggende saker: 

Saksnummer Tittel 

38/2017.1 Meland kontrollutval - Møteutskrift frå møtet 25.04.2017 

38/2017.2 Årsmelding Meland ungdomsråd 2016 - underteikna 

38/2017.3 Årsmøteprotokoll 28.03.2017 - Opplæringskontoret for 
Nordhordland 

38/2017.4 Årsrapport for arbeidet ved Interkommunalt arkiv i Hordaland IKS 
2016 

38/2017.5 Fastsetjing av administrasjonsstad for Vest politidistrikt sine 
geografiske driftseiningar og tenesteeiningar 

 
Saksopplysningar: 
 
Representantar frå Ungdomsrådet vil kome og orientere om arbeidet i ungdomsrådet. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
"Meldingane vert tekne til orientering." 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kari Anne Iversen  17/807 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

39/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Orientering om status kommunestruktur  
 
 
Saksopplysningar: 
 
 
Framlegg til vedtak: 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Per Inge Olsen FE - 210, FE - 004 17/943 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

51/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

40/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Rekneskap og årsmelding 2016  
 
 
Vedlegg: 
Årsrekneskap 2016 - Meland kommune 
Uttale om årsrekneskapen og Revisjonsrapport nr. 14 for rekneskapsåret 2016 
Uttale frå leiinga om Meland kommune sin rekneskap for 2016 
Årsrekneskapen 2016 - Revisjonsrapport nr 14 
Årsmelding 2016 - Meland kommune 
Årsrekneskapen 2016 og revisjonsmelding – uttale frå kontrollutvalet 
 
Saksopplysningar: 
Meland kommune har også i 2016 eit godt økonomisk resultat med eit overskot på kr 9,8 mill.  
Overskotet er sum av avsetning til disposisjonsfond av årets resultat med kr 0,85 mill og årets 
rekneskapsmessige mindreforbruk med kr 8,97 mill. Budsjettert resultat for 2016 er lik budsjettert 
avsetning til disposisjonsfond med kr 0,85 mill. 
 
Kommunen har eit netto driftsresultat på kr 14,25 mill, som er 2,52% av sum driftsinntekter, noko 
som er kr 2,0 mill lågare enn i 2015, då netto driftsresultat vart på kr 16,2 mill (3,14% av 
driftsinntektene). Netto driftsresultat er disponert slik etter krav i lover og forskrifter: 
 kr 9,1 mill Bruk av tidlegare års mindreforbruk (avsetning av overskotet frå 2015 til disp.fond)  
 kr 5,4 mill er bruk av bundne fond 
 kr 9,85 mill er avsetning til bundne driftsfond 
 kr 9,95 mill er avsetning til disposisjonsfond (overskot frå 2015 og budsjettert overskot i 2016) 
 
Etter dette sit kommunen igjen med eit netto mindreforbruk (overskot) på kr 8.970.065,- som 
rådmannen gjer framlegg om å avsetje til disposisjonsfond. 
 
Kommunen sin investeringsrekneskap viser at det er føreteke investeringar i anleggsmiddel på  
kr 88,2 mill, av dette er kr 34,6 mill til vassverk og avlaupsanlegg.  Utlån og forskoteringar, avdrag på 
lån og avsettingar er på til saman kr 13,5 mill, slik at årets finansieringsbehov i investerings-
rekneskapen er på kr 101,7 mill.  Revidert budsjett var på kr 179,3 mill, slik at det brutto i 2016 er  
ført kr 77,6 mill mindre i investeringsrekneskapen enn budsjettert.  Dette skuldast i hovudsak 
forskyvning av ein del prosjekt frå 2016 til 2017, og det er allereie gjort budsjettendringar i 2017 for 
korrigere for desse forskyvingane. 
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Framlegg til årsmelding for 2016 og årsrekneskap for 2065 følgjer som vedlegg til saka.   
Desse gjev ei utfyllande forklaring til resultatet og kommentarar til drifta. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner rekneskapen for Meland kommune for 2016 i samsvar med revisor si 
melding med eit mindreforbruk på kr 8.970.065, som vert å avsetje til styrking av kommunen sitt 
disposisjonsfond. 
 
 
Formannskapet skal handsama saka i møte 3. mai. Framlegg til vedtak frå formannskapet vert lagt 
inn i møteportalen og delt ut i møte. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Randi Helene Hilland TI - &14, FE - 033 17/817 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

41/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Årsmelding for Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 2016  
 
 
Vedlegg: 
Årsmelding RMF 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne godkjente i møte 23.03.17 årsmelding for Råd for 
menneske med nedsett funksjonsevne dat.24.02.17. I mandat for Råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne pkt. 8 står det at årsmelding skal leggjast fram for kommunestyret. 

 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret tek årsmelding frå Råd for menneske med nedsett funksjonsevne dat. 24.02.17 til 
vitande.  
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kari Anne Iversen  17/1047 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

42/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Delegering av fullmakt til Førebuande Fellesnemnd  
 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
 
I samband med handsaming av sak 012/17: Prosess for tilsetting av prosjektleiar vart det vedteke å 
engasjera ein prosjektleiar for arbeidet med kommunesamanslåinga for perioden august 2017 til juni 
2020. For ikkje å tapa noe tid Komiteen har som oppgåve å kome med framlegg til medlemmer i ulike 
komitéar som vert oppretta i samband med arbeidet med å etablera ein ny kommune. 
 
Arbeidet med å etablera ein ny kommune krev ei stor breidde i kompetansen og fleksibilitet i 
kapasiteten i prosjektorganisasjonen. I sambandet med dette vedtok førebuande fellesnemnd i sak 
012/17: 
 
«1. Førebuande fellesnemnd gjev rådmennene i dei tre kommunane i oppdrag å gjennomføra ein 
anbodsprosess for innleie av prosjektleiar for kommunesamanslåinga for perioden august 2017 til 
juni 2020, i høve lov om offentlege innkjøp. Det vart lagt inn atterhald om departementet si endelege 
godkjenning av den nye kommunen. Avtale med ein slik leverandør skal og gje moglegheit for å 
trekkje på fleire ressursar i perioden, slik at ein har kompetanse og kapasitet tilgjengeleg for 
prosjektet i avtaleperioden.» 
 
I denne saka ber førebuande fellesnemnd om fullmakt til å gjennomføra denne anbodsprosessen. 
 
Økonomiske konsekvensar: 
Kostnaden til å leiga inn prosjektleiar skal finansierast frå eingongstøtta som vert utbetalt frå 
Kommunal- og moderniseringsdepartemenetet. 
 
 
Framlegg til vedtak: 
 
Førebuande fellesnemnd får fullmakt til å gjennomføra ein prosess med å engasjera ein prosjektleiar. 
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Førebuande fellesnemnd – ny kommune – 018/17 

FELLES – behandling: 

Framlegg til vedtak som innstilling til kommunestyra: 

Førebuande fellesnemnd får fullmakt til å gjennomføra ein prosess med å engasjera ein prosjektleiar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

FELLES vedtak: 

Førebuande fellesnemnd får fullmakt til å gjennomføra ein prosess med å engasjera ein prosjektleiar. 
 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret i Meland gir Førebuande fellesnemnd fullmakt til å gjennomføra ein prosess med å 
engasjera ein prosjektleiar. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Mette Marei Træland FA - A16, FA - B01 17/544 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

20/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

27/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

43/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Tidleg innsats 2017-2020  
 
 
Vedlegg: 
Barnehageplan (kvalitetsdel) 2016-2020 
Barnehageplan 2016-2020 - endelig 
Prosjektmandat  - Prosjekt tidleg innsats og identifisering 2017-2020 
Aktivitetsplan frå vår 2017 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 

Barnehagelova § 8 seier at kommunen som lokal barnehagemynde har eit overordna ansvar 
for å sikre barn eit godt pedagogisk og trygt barnehagetilbod. Kvalitetsplan for 
barnehagesektoren vart vedteke i KS-sak 16/ 9687. Barnehagelova §19 c, gjeldande frå 
01.08.16 seier at  PPT skal drive kompetanseutvikling – og organisasjonsutviklingsarbeide i 
sektoren.  

Forsking viser at tidleg innsats i barnehagen har effekt ,og i NOU 2009:18 er 
hovedkonklusjonen at «forbedring av de allmenne ordningene er det viktigste grepet overfor 
barn, unge og voksne med særskilte behov». Ved å se barna sine behov tidleg vil man kunne 
førebyggje problem seinare.  

Prosjektet har som mål  til å sikre at alle barn i barnehage får pedagogisk tilrettelegging ut 
frå sine føresetnader.  

Resultatmål i kvalitetsplana er at barn skal oppleve venskap med andre barn, og oppleve 
glede og trivsel. 

Alle barnehagane har vore med på å lage kvalitetsplana. 
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Vurdering 

Barnehagelova gjev føringar både til kommunen som barnehagemynde, men og for  PPT. 
Kvalitetsplanen for barnehagesektoren i Meland kommune seier at eit av måla er å arbeide 
med tidleg innsats.  

Dei ulike tiltaka i prosjektet og tidsplan er lagt ved saka. 

Kort oppsummert er no tlltaka som utgjer verktøykassa for barnehagane:  

· Program for foreldreveiledning: ICDP 
· Problemløysing gjennom samarbeid: PGS 
· Circle of security :COS 
· Kartleggjings og opplæringsmateriell for barn med store vanskar med merksemd: 

Fokus. 
· Psykologisk førstehjelp: Grøne tankar glade barn. 
· Språk og begrepstrening : Bravo 
· Realfag: Nasjonal satsing. 

Plan for gjennomføring:  Gjennom prosjektet vil barnehagane få tilbod om kurs og lærande 
nettverk i ein gjenntakande årleg syklus. Sjå vedlagt aktivitetsplan.  

https://www.udir.no/laring-og-trivsel/vurdering/filmer/filmer-fra-laresteder/larende-
nettverk/ 

Prosjektet  vil auke kompetansen hos personalet i barnehagane, og oppretthalde fokus på 
tiltak som er viktig for barna si trivnad og kjensle av meistring. 

Kommunen vil ha eit  system og som sikrar systematisk arbeid med tiltaka ute i 
barnehagane.  

Prosjektet  vil sikre at kvalitetsplanen vert følgd opp. 

Folkehelse x 
Miljø x 
Økonomi x 

Konklusjon 
For å sikre kvaliteten i barnehagane, og gje borna eit godt grunnlag for livsmeistring  er prosjekt 
«tidleg innsats» eit godt og systematisk reiskap. 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtek at prosjektet «tidleg innsats og identifisering i perioden 2017-2020» vert 
arbeid med i tråd med prosjektplana i perioden 2017 -2020. 

 

https://www.udir.no/laring-og-trivsel/vurdering/filmer/filmer-fra-laresteder/larende-nettverk/
https://www.udir.no/laring-og-trivsel/vurdering/filmer/filmer-fra-laresteder/larende-nettverk/
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Utval for levekår - 20/2017 
 
ULK - behandling: 
 
Framlegg frå Stian Lavik, KrF: 
Kommunestyret er glad for å sjå at Meland kommune set fokus på arbeid med tidleg innsats i 
barnehage og skule, og vedtek at prosjektet "Tidleg innsats og identifisering i perioden 2017-2020" 
vert arbeidd med i tråd med prosjektplanen i perioden 2017-2020.» 
 
 
Endringsframlegget frå Stian Lavik (KrF) vart samrøystes vedteke. 

 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret er glad for å sjå at Meland kommune set fokus på arbeid med tidleg innsats i 
barnehage og skule, og vedtek at prosjektet "Tidleg innsats og identifisering i perioden 2017-2020" 
vert arbeidd med i tråd med prosjektplanen i perioden 2017-2020.» 
 
 
 
Kommunestyret - 27/2017 
 
KS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak frå Øyvind H. Oddekalv, AP: 
 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
 
 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS - samrøystes vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Nina Randal TI - &14, FA - F08 17/223 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

26/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

25/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

44/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Frivilligmelding  
 
 
Vedlegg: 
Frivilligmelding 2017 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Styret i Meland Frivilligsentral gjorde i møte 5.mai 2014 vedtak om å  rå til at Utval for levekår 
iverksette oppstart av Frivilligmelding i Meland. 

Saka vart handsama i Utval for levekår 3.juni 2014: 
ULK - vedtak:  
Utval for levekår iverkset oppstart av Frivilligmelding i Meland. Arbeidsgruppa og mandat blir som 
skissert under konklusjon. Utval for levekår er styringsgruppe og får løypemeldingar undervegs i 
prosessen. Frivilligmeldinga vert handsama i kommunestyret innan september 2015 

Utkast til Frivilligmelding vart handsama i Utval for levekår den 07.02.2017, ULK-07/2017, og 
meldinga var på eit kort offentleg ettersyn med frist 06.03.2017. Meldinga ligg no framme til endeleg 
godkjenning. 

Vurdering 
Meldinga søkjer å ta opp i seg mandatet som er å kartleggje frivillige lag og organisasjonar. Syne at 
dei legg ned arbeid i ulike samfunnssektorar og synleggjere nye arenaer for frivillig innsats. Trekke 
opp liner for korleis kommunen kan styrke arbeidet med å auke frivilligheita og tydeleggjere kva 
frivillig sektor kan forvente i samarbeid med kommunen. 

Utval for Levekår har vore styringsgruppe for arbeidet. 
 
2 organisasjonar og 1 skule har svara på spørjeskjema den tida meldinga har vore på offentleg 
ettersyn. Svara deira er teke med i meldinga. Det er ikkje komme inn andre innspel. 

Folkehelse 
Ein levande og allsidig frivillig sektor i Meland kommune har positiv innverknad for folkehelsa. 



16 
 

 
Miljø 

Ikkje vurdert særskilt i saka. 
 
Økonomi 

Saka har inga innverkad på kommune økonomien. 

Konklusjon 
Frivilligmeldinga  for Meland er klar til endeleg godkjenning. 

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner Frivilligmelding for Meland slik den ligg føre. 

 

 
Utval for levekår - 26/2017 
 
ULK - behandling: 
 
Endringsframlegg i møte frå Stian Lavik, KrF: 
 
Nest siste strekpunkt i kapittel 3, «Vidare skal frivillig sektor supplere ikkje erstatte offentlege 
tenester», vert stroke. Kommunestyret godkjenner Frivilligmelding for Meland slik den ligg føre. 
 
Endringsframlegget frå Stian Lavik (KrF) fekk 2 røyster for (1 KrF, 1 uavhengig) og 6 røyster mot (1 Sp, 
2 Ap, 2 H, 1 Frp) og fall. 

 
ULK – framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner Frivilligmelding for Meland slik den ligg føre.» 
 
 

 
 
Kommunestyret - 25/2017 
 
KS - behandling: 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Eirik Bouwer Utne FA - C00, FE - 505 17/587 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

29/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

26/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

45/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Kulturstipend i Meland kommune  
 
 
Saksopplysningar: 
Kulturtenesta har eit utstrakt samarbeid med det svært sterke frivillige organisasjonslivet i 
kommunen, innafor mange felt.  Den lokale amatørkulturen vert støtta gjennom mellom anna dialog, 
rettleiing, tilskot og prosjektsamarbeid, noko som er med å styrke høva laga og frivillige eldsjeler har 
til å drive aktivitetar og tilbod både for nærmiljøa og for kommunen som område, som er til gode for 
alle som bur i kommunen. 

Kulturtenesta manglar på tilsvarande vis verkemidlar til å støtte den profesjonelle og semi-
profesjonelle delen av det lokale kulturlivet, der vi har relativt sett ein god del kunstnarar og 
kulturutøvarar til gode for både innbyggjarar og amatørkulturlivet.  Eit slikt verkemiddel må i tilfelle 
målbere seg å kunne bidra til å styrke det lokale kulturlivet ved å stimulere til auka samarbeid 
mellom profesjonelle og frivillige kulturaktørar, og ved å stimulere til profesjonelle kulturtiltak og 
kompetanseauking som kjem det lokale kultur- og samfunnslivet til gode, òg der det er ein 
meirkostnad ved tiltaket for utøvaren.   

Eit kulturstipend bør derfor vurderast for å styrke samhandlinga mellom kommunen og denne delen 
av kulturlivet, òg sett i samanheng med prosessane knytt til tilrettelegging av profesjonelt utstyrte 
fasilitetar for kunst- og kulturuttrykk i kommunen. Stipendet må kunne dekkast inn over eksisterande 
drift. 

Vurdering 
Engasjementet for å drive med eit kulturuttrykk er i høg grad personleg, og avhengig av dei 
omgjevnadane ein har og har hatt rundt seg, det vere seg i grendalaget, ungdomslaget, 
kunstundervisninga, ungdomsklubben, skulekorpset, koret, med vener i garasjen, under utdanninga 
og gjennom utøvande verksemd.  I dette samspelet er på generelt grunnlag grensene mellom å vere 
amatør, semi-profesjonell eller profesjonell ofte glidande, og varierande over tid for den einskilde 
kulturutøvar.   

Dei som har heile eller delar av sitt levebrød frå verksemda som kunstnar eller kulturutøvar, speler ei 
viktig rolle ved å vidareføre lokal kultur, særpreg, kunnskap og immateriell kulturarv og ved å vere 
kvalifiserte, kompetente og kunnskapsrike kulturberarar, som amatørkulturlivet og alle som ønskjer å 
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ta del i gode kulturopplevingar har stor nytte av. Ved å investere i kompetanseauking, utvikling av 
lokalt kulturliv og samarbeidsformar mellom profesjonelle og frivillige, vil kommunen kunne nyte 
godt av auka aktivitet og fleire kulturopplevingar.   

Kultur vert skapt nedanfrå og treng næring.  Ein kan bestille rammene, men grunnlaget for innhaldet 
må heller leggast til rette for.  Ved å fortsetje trykket på å vere ein bidragsytar til det frivillige 
amatørkulturlivet, men òg ha eit møtepunkt og verkemiddel til å stimulere profesjonell og lokal 
kulturutøving, kan fleire få høve til å ta del i kultur som både delar av og summen av den felles 
interaksjonen vi menneskjer har, den felles arven vi er ein del av og det behovet vi har for å uttrykke 
oss eller oppleve og ta del i andre sine tolkingar av kommunikasjon, kulturarv og kulturuttrykk.   

Følgjande retningsliner vert lagt fram i saka: 

Retningsliner for Kulturstipend i Meland kommune 

Kulturstipendet skal gå til ein kunstnar/kulturutøvar, som er registrert busett i Meland kommune, har 
si verksemd herfrå, og som har heile eller delar av si inntekt frå kunstnarisk eller kulturell verksemd. 
Stipendet skal stimulere til lokal kulturutvikling og lokale kulturopplevingar. 
 
Stipendet skal gå til følgjande tiltak: 
 
Utvikling av lokalt kulturliv i samarbeid med aktørar frå lokal amatørkultur, som leiar fram til eit 
ferdig produkt eller framsyning. 
 
Kunnskapsoverføring mellom profesjonelle aktørar og lokalt amatørkulturliv. 
 
Eigenutvikling og auking av kompetanse, som kjem det lokale kulturlivet til gode. 
 
Prosjekt som stimulerer og sikrar overføring av lokal kunnskap og kultur, og immateriell kulturarv. 
 
Aktuelle uttrykksformar er musikk, dans, scenekunst, litteratur, biletkunst, kunsthandverk og 
film/media. 
 
Stipendet skal delast ut etter ei vurdering av kunstnarisk innhald, gjennomføringsevne og verdi for 
det lokale kulturlivet.  
 
Kulturstipendet vert delt ut ein gong i året etter søknad, med frist 1. mars.  Søknaden skal innehalde 
ein plan for tiltaket og bruken av stipendet, CV og døme på tidlegare arbeid.  Innstilling og vurdering 
av søknadane vert lagt fram for Utval for levekår for avgjerd.  Dersom det ikkje er kvalifiserte søkjarar 
vert ikkje stipendet delt ut. 
 
Kulturstipendet har ei øvre grense på kr 30 000, og vert utbetalt etter avgjerd har funne stad.  
Rapport må leverast til tenesteområde kultur innan 1. desember same år, og stipendet kan verte 
kravd tilbakebetalt dersom ikkje grunnlaget for tildelinga lenger er til stades, eller tiltaket ikkje har 
vorte gjennomført. 
 

Folkehelse 
Eit levande og sterkt lokalt kulturliv er avgjerande for eit godt lokalsamfunn, med inkluderande 
aktivitetar og opplevingar. 
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Miljø 
Ikkje vurdert i saka 
Økonomi 
Tiltaket vil verte dekka inn over eksisterande drift. 

Konklusjon 
Vurdering av kulturstipend ligg føre.  Stipendet vil ha som mål og styrke det lokale kulturlivet ved å 
stimulere til auka samarbeid mellom profesjonelle og frivillige kulturaktørar, og ved å stimulere til 
profesjonelle kulturtiltak som kjem det lokale kultur- og samfunnslivet til gode. 

 

 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner å opprette Kulturstipend for Meland kommune i samsvar med 
retningslinene i vurderinga.   

For 2017 vert søknadsfrist sett til 15. juni.» 

 
Utval for levekår - 29/2017 
 
ULK - behandling: 
 
 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner å opprette Kulturstipend for Meland kommune i samsvar med 
retningslinene i vurderinga.   

For 2017 vert søknadsfrist sett til 15. juni.» 

 
 
Kommunestyret - 26/2017 
 
KS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak frå Øyvind H. Oddekalv, AP: 
 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Eirik Bouwer Utne FE - 077 17/601 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

28/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

29/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

46/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Musikk- og kulturpris for unge utøvarar i Meland  
 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Kulturtenesta ønskjer å sjå på høva til å opprette ein musikk- og kulturpris for unge utøvarar i 
Meland.   

Vurdering 
Ein slik pris fanst tidlegare, og kan no etablerast på nytt.  Formålet med prisen må vere og anerkjenne 
unge utøvarar for innsats, framdrift og innhald ved kunst- og kulturutøvinga si, og gi dei merksemd 
ved eit heidersteikn, som viser at innsatsen og arbeidet deira vert sett pris på. 

Følgjande retningsliner vert lagt fram: 

Retningsliner for Musikk- og kulturpris for unge utøvarar i Meland 

Prisen skal vere eit heidersteikn, som anerkjenner unge utøvarar busett i Meland og som viser stor 
innsats, framdrift og kvalitet i kunst- og kulturutøvinga si.   
 
Prisen vert delt ut ein gong i året, til ein utøvar kvart år.  Utøvaren må vere frå 13 til 19 år i 
tildelingsåret. 
 
Nominasjonar kan sendast gjennom året til kommunen frå lag, organisasjonar og Meland kulturskule.   
 
Aktuelle kulturuttrykk er musikk, dans, scenekunst, litteratur, biletkunst, kunsthandverk, film/media 
og som kulturarrangør. 
 
Innstilling vert gitt av eit fagpanel sett saman av ein person frå kvar av: Meland ungdomsråd, Meland 
kulturskule og Tenesteområde kultur.  Fagpanelet bør innhente råd frå relevante lag og 
organisasjonar, som til dømes musikklag, skulekorps, revylag eller litterære lag.  Avgjerd skjer i Utval 
for levekår. 
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Prisen skal bestå av eit diplom og eit gåvekort (eller gåvesjekk) pålydande kr 5 000, som skal nyttast 
til relevant aktivitet eller utstyr knytt til kulturutøvinga. Verdien kan justerast etter normal prisvekst 
etter fem år er gått frå opprettinga av Musikk- og kulturprisen. 

Folkehelse 
Engasjert ungdom, som kan få delta og bidra til eit aktivt lokalt kultur- og samfunnsliv, er av stor 
verdi for alle som bur i kommunen. 

Miljø 
Ikkje vurdert særskilt i saka 
 
Økonomi 
Tiltaket kan dekkast inn over eksisterande drift 

Konklusjon 
Retningsliner for Musikk- og kulturpris for unge utøvarar i Meland ligg føre. 

 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner å opprette Musikk- og kulturpris for unge utøvarar i Meland i samsvar 
med retningslinene i vurderinga.» 

 
Utval for levekår - 28/2017 
 
ULK - behandling: 
 
 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner å opprette Musikk- og kulturpris for unge utøvarar i Meland i samsvar 
med retningslinene i vurderinga.» 

 
 
Kommunestyret - 29/2017 
 
KS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak frå Øyvind H. Oddekalv, AP: 
 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
 
 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Eirik Bouwer Utne FA - A30, TI - &00 17/600 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

30/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

28/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

47/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Vedtekter for Meland kulturskule - revidering  
 
 
Vedlegg: 
Vedtekter frå 1. januar 2011 
Vedtekter frå 1. mars 2015 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Meland kulturskule har behov for mindre endringar i vedtektene, sist gjeldande frå 1. mars 2015.  
Først og fremst gjeld dette å kunne gi familiar med låg inntekt høve til å søkje om redusert 
eigenbetaling.  Vidare legg ein opp til å avslutte undervisingsåret ei veke tidlegare før sommaren, 
samt mindre justeringar til faktiske forhold. 

Vurdering 
Vedtektene vart lagt om til 2011, og revidert i februar 2015 grunna innføring av nytt 
administrasjonssystem.  Endringane som vart gjord den gong dreidde seg om punkt 1, 4 og 23. 

Følgjande punkt vert lagt fram til revidering i denne saka: 

Gjeld punkt 7: Retting av namn frå Kommunalavdeling for kultur og oppvekst til Tenesteområde 
kultur 

Gjeld punkt 13: Endring av aldersgrense for dans frå 4 til 3 år. Grunnkurs har skifta namn til 
Kultursirkel og Musikk frå første stund er gått ut. 

Gjeld punkt 17: Endring til faktiske forhold gjeldande fakturering av eigenbetaling. 

Gjeld punkt 21: Kulturskulen opplever somme gongar høve for å kunne tilby redusert eigenbetaling.  
Ein legg her opp til å følgje grensene for gratis kjernetid i barnehagar, som frå 1.1.2017 gjeld hushald 
med samla bruttoinntekt som er lågare enn kr 417 000.  Reduksjonen vil verte gitt mot søknad, og 
eigenbetalinga er lagt opp til å ligge på 50% av normal sats, som i 2017 er kr 1750 per semester.  Ein 
har vurdert grensa for redusert foreldrebetaling i barnehagar, kr 500 500, som å vere for belastande 
for kulturskulen sin økonomi.  Tiltaket vil med det ikkje vere av ein meir generell karakter, men heller 
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gi kulturskulen hjelpemiddel til å nå dei barna som har minst.  

Gjeld punkt 23: Siste veka før sommaren er det stort fråvere grunna andre avslutningsarrangement 
for same aldersgruppe.  Siste veka før jul vart omdisponert ved revideringa i 2015 med same 
grunngjeving.  Kulturskulen ønskjer på tilsvarande vis å kunne nytte denne personalressursen til 
konsertar, framsyninga, møteverksemd, personalmøte, kompetanseheving og fellesmøte.  

Folkehelse 
Redusert eigenbetaling vil kunne vere eit bidrag til at barn og unge, som elles ikkje alltid har høve til å 
delta grunna økonomi, kan ta del i kulturskuleundervisinga. 

Miljø 
Ikkje vurdert i saka 

Økonomi 
Redusert eigenbetaling vil påverke kulturskulen sin økonomi, men er vurdert til å kunne dekkast inn 
på det nivået ein her legg opp til. Inntekta vil per 2017-nivå verte redusert med kr 1 750 per elev som 
får godkjend redusert eigenbetaling, per skuleår. 

Konklusjon 
Punkt 7, 13, 17, 21 og 23 vert endra til følgjande tekst, med endringane i kursiv: 

7. Søkjaren har klagerett på opptaket, klagefristen er tre veker etter avslaget. Klagen sendast Meland 
kommune, tenesteområde kultur. 

13. Kulturskulen har ulike aldersgrense for ulike disiplinar: 

Dans                               3 år 
Songgruppe                     1. klasse 
Song, einskildtimar           4. klasse 
Piano/keyboard           2. klasse 
Slagverk                     2. klasse 
Gitar                               2. klasse 
Band                              5. klasse 
Teater                               1. klasse 
Visuell kunst                     1. klasse 
Kultursirkel                    1. klasse 

17. Elevavgifta vert fakturert om lag midt i kvart semester (haust- og vårsemester). 

21: Hushald med inntekt lågare enn kr 417 000 brutto per år kan søkje kommunen om redusert 
eigenbetaling, til 50% av gjeldande sats, for barn opp til 16 år med plass i kulturskulen.  Med 
søknaden må det følgje inntektsopplysingar.  Fristar er 1. mai og 1. november. Som hovudregel 
gjeld søknaden ut skuleåret. Inntektsgrensa kan endrast som følgje av politisk vedtak. 

23. Kulturskulen følgjer same skulerute som grunnskulen i Meland kommune, med unnatak av siste 
veka før juleferien og sommarferien, då det ikkje er ordinær kulturskuleundervisning. 
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Framlegg til vedtak: 
«Vedtektene for Meland kulturskule vert endra på punkt 7, 13, 17, 21 og 23 slik det går fram av saka.  
Dei andre punkta vert ståande som i vedtektene frå 2015.» 

 
Utval for levekår - 30/2017 
 
ULK - behandling: 
 
 
ULK – samrøystes framleg til vedtak: 
«Vedtektene for Meland kulturskule vert endra på punkt 7, 13, 17, 21 og 23 slik det går fram av saka.  
Dei andre punkta vert ståande som i vedtektene frå 2015.» 

 
 
Kommunestyret - 28/2017 
 
KS - behandling: 
 
Framlegg til vedtak frå Øyvind H. Oddekalv: 
 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai 
 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Eirik Bouwer Utne FA - D11 17/602 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

31/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

30/2017 
 

Kommunestyret PS 29.03.2017 

48/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Bruk av granulat på kunstgrasbanar i Meland kommune  
 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
Spørsmålet om mikroplastproblematikk og effektar av spreiing og blanding av kjemikaliar i naturen 
har vore aktuell over lenger tid. Dei siste tiåra har særleg fotballbanar med grusdekke, men òg 
somme naturgrasbanar, vorte rehabilitert med kunstgrasdekke, i tillegg til mange nyetableringar.  
Talet på slike banar, i full storleik, har auka frå kring 100 til opp under 1 000 dei siste femten åra.  
Banane er avhengig av å verte strødd med granulat, som oftast laga av malte bildekk.  Slike banar er 
for heile landet sett under eitt estimert til å kunne stå for utslipp av opptil 1 500 tonn mikroplast 
kvart år.   

I Meland har vi i dag fire kunstgrasbanar: to på Fossemyra, ein ved Vestbygd skule og ein i Leirdalen.  
I tillegg vert det planlagt for ein ny kunstgrasbane på Fossemyra, samt rehabilitering av ein av dei 
eksisterande.   

Saka følgjer opp KS-møtet den 14.12.2016.  Ein legg i saksvurderinga opp til å kaste lys på 
problemstillingar knytt til bruk av kunstgras og granulat innan drifta av fotballanlegg, potensielle 
tiltak og til sist legge fram korleis vegen vidare kan sjå ut. 

Vurdering 
Meland kommune er ikkje aleine i å ha problemstillinga oppe til vurdering.  Fleire kommunar i 
Hordaland arbeider med dette, og problemstillinga er til drøfting på fleire nivå innan forvaltinga og i 
idretten.  Sjølv om ein lenge har vore klar over utfordringane ved plastavfall, til dømes ved 
oppsamlingar i havet, dyr som har lidd og lokale strandryddingsaksjonar, har problema med dei store 
utsleppa av plastavfall i naturen fått auka ålmenn merksemd både på lokalt og nasjonalt nivå den 
siste tida. 

I tillegg har ikkje minst problematikken knytt til mikroplast fått auka merksemd.  Mikroplast er små 
plastpartiklar, som anten er eit resultat av nedbryting av plast (sekundær), eller som har vore nytta 
som ingrediens i ulike produkt (primær).  
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Mikroplasten har klare negative effektar på naturen. Det tek hundrevis av år å bryte han ned, 
overflaten bind til seg miljøgiftar som til dømes DDT og PCB, og han vert blanda inn med føda til 
sjødyr, som ofte ikkje klarar å skilje han ut. Miljøgifter frå mikroplast er funne i fuglevev, og 
plastfragment er funne i fugl og ikkje minst fisk. Dette kan akkumulerast over tid, og ein kjenner ikkje 
til kva for konsekvensar som kan komme av opphoping av mikroplast i menneskjekroppen gjennom 
næringskjeda. 

Det vert årleg danna kring 8 000 tonn primær mikroplast i Noreg.  Dei største kjeldene er ikkje 
kosmetikk, som det har vore fokus på over lenger tid, men slitasje av bildekk, granulat frå 
kunstgrasbanar, maling og vedlikehald av skip,  fritidsbåtar, bygg og veger, og tap frå 
plastproduksjon.  I tillegg kjem nedbrytinga av dei store mengda med marint plastavfall, som førar til 
sekundær mikroplast.    

Utslepp av kjemikaliar i naturen har eit svært komplisert saksbilete.  Granulat frå bildekk har fleire 
miljøfarlege stoff og bidreg til den kjemiske cocktailen i det marine miljøet.  Denne samanblandinga 
av ulike kjemikaliar er uoversiktleg, og er noko som er vanskeleg å sjå effekten av før det har gått tid.  

I tillegg kjem påverknaden på brukarar av banane.  I 2006 vart det berekna at nivået av 
kreftframkallande stoff, og påverknaden av dei, var for lågt til å utgjere ein reell fare. Likevel vart det 
åtvara mot bruken av desse i eit helseperspektiv.  Det same gjaldt for utslepp av kjemikaliar til vatn, 
der det vart påvist risiko for negative miljøeffektar i lokalt overflatevatn.   

Kunstgrasbanar i Noreg  
Det er estimert til å vere kring 130 000 tonn granulat i bruk i Noreg, 76 000 av desse på fotballbanar.  
For tida finst det over 1 000 store banar (64 x 100m), opp under 400 mindre banar (40 x 60m) og over 
2 500 ballbingar eller liknande.  I tillegg kjem andre banestorleiker og leikeplassar.  Slitasje på 
banedekket førar òg til utslipp til vassdrag og avlaup av partiklar frå sjølve kunstgraset.  

Det er normalt å berekne at det er mellom 75–120 tonn granulat på ein bane i full storleik, der kring 
10 % skal verte fylt på kvart år, avhengig av mellom anna snøbrøyting, banedesign og driftsrutinar.  
Det totale utslippet er berekna til kring 1 500 tonn, som er det nest høgaste talet på utslipp av 
primær mikroplast etter slitasje på bildekk.  Utslippet skjer ved drenering til vassdrag, drenering til 
avlaupssystem som reinseanlegg ikkje fullstendig tek høgde for, og oppsamling i klede og sko til 
brukarar. Partiklane ender så i havet gjennom klesvask.  Banedesign, drifts- og vedlikehaldsrutinar og 
rutinar knytt til snøbrøyting er avgjerande for utslippsnivået. 

Mens ein naturgrasbane er i bruk kring 400 timar i året, vert ein kunstgrasbane i gjennomsnitt brukt 
2 200 timar.  Spelemiddelfinansiering er ein viktig del av den store utbygginga, ikkje minst gjennom 
regelen om at rehabilitering av banedekke kan skje etter 10 år. 

Kunstgrasbanar i Meland 
Vi har i dag fire kunstgrasbanar i kommunen, med ein under planlegging og ein under planlegging for 
rehabilitering.  I tillegg kjem ballbingar og leikeplassar. 

Leirdalen idrettsanlegg: 
Ein bane i full storleik, som er eigd av Meland kommune og drifta av Nordre Holsnøy IL.  Idrettslaget 
har rutinar for å avgrense spreiinga av granulat ved snøbrøyting, baserer seg på gjenbruk og har ikkje 
lager av granulat.  Bana vart påfylla i 2016.  
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Vestbygd skule: 
Ein bane i storleik 29x49 meter (5-bane), eigd og drifta av Nordre Holsnøy IL.  Grunneigar er Meland 
kommune.  Bana vert drifta tilsvarande som i Leirdalen. 

Fossemyra idrettspark: 
To banar i full storleik, som vert eigde og drivne av IL Kvernbit.  Grunneigar på nordre bane er Meland 
kommune.  Idrettslaget har berre eit mindre lager av gummigranulat, og baserer seg på gjenbruk av 
granulat.  Drifta har rutinar på å samle granulat etter snøbrøyting, og tømmer sluk to gongar i året.  I 
samband med planlegginga for ny rehabilitert bane og etablering av bane 3, er det lagt opp til å 
etablere oppsamlingskammer i tre nivå der idrettsanlegget drenerer mot Mjåtveitelva.  Det har vorte 
vurdert bruk av korkgranulat på bane 3. 

Ballbingar og leikeplassar: 
Det er åtte ballbingar og eit større tal på leikeplassar i kommunen.  Desse har ikkje vore vurdert i 
saka. 
 
Potensielle tiltak 

Overgang til naturgras 
Naturgrasbanar er meir komplisert å drifte, kostbare å etablere og er i bruk gjennomsnittleg 18% av 
tida til ein kunstgrasbane.  Tiltaket er vurdert som ikkje å vere aktuelt. 

Betre design og sikring av kunstgrasbanar for å unngå tap av gummigranulat og kunstgras 
Design av banar, tryggingssonar og dreneringssystem med oppsamlingskummer kan bøte på noko av 
tapet av granulat. Tiltaket kan vere aktuelt, men krev investeringar. 

Rutinar for snøbrøyting, reinsing og fordeling 
Gode rutinar for å ta vare på og sikre så mykje som mogleg av granulaten gjennom drifta er svært 
viktig for å redusere utslipp.  Tiltaket samsvarer med idrettslaga si drift. 
 
Trygg oppbevaring av granulat og gjenbruksordningar 
Oppbevaring på kontrollerte plassar som er sikra mot avrenning til vassdrag vil redusere utsleppa. 
Gjenbruk av granulat og returordningar sikrar betre styring på utslepp. Tiltaket samsvarer dels med 
idrettslaga si drift. 

Utbetre reinseanlegg 
Vil kunne betre reinsinga av mikroplast på generell basis.  Tiltaket har ukjent kostnad, tekniske 
utfordringar og effekt. 

Undersøkje miljøvennlege alternativ til gummigranulat på kunstgrasbanar 
Termoplastgranulat. Tiltaket vil ikkje bøte på problematikken knytt til utslepp av mikroplast, men kan 
ha positive helseeffektar sidan denne varianten har mindre miljøgiftar.  Termoplast er ikkje eit 
eintydig omgrep. Tiltaket vil medføre meirkostnadar, og krev investeringar. 

Korkgranulat.  Tiltaket vil bøte på utsleppa av mikroplast, men er rapportert å vere vanskeleg å få tak 
i.  Granulaten kan òg ha utfordringar i eitt vått vestlandsklima.  Miljøkonsekvensar av produksjonen 
har ikkje vore kjende i denne vurderinga. Tiltaket vil medføre meirkostnadar, og krev investeringar. 
 
 
 



28 
 

Vurdere å stille krav til drift av kunstgrasbanar i lokal forskrift 

Tiltaket må greiast ut nærmare, sett i forhold til lovverk, reguleringar og nasjonalt arbeid på feltet. 

Vegen vidare 
Regjeringa har varsla at temaet vil verte ein del av den kommande plaststrategien.  Det skjer mykje 
forsking på feltet, og mange kommunar og fylkeskommunar arbeider med tilsvarande 
problemstillingar.  Fotballen sjølv er involvert i saka, og Fotballspillerenes interesseorganisasjon har 
oppmoda om at problematikken må undersøkast nærmare.   

Med omsyn til konteksten saka står i, idretten som frivillig aktør og dei klare positive effektane 
kunstgrasbanane har for helsa til barn og unge, bør saka greiast ut vidare.  Dette bør skje i ei 
arbeidsgruppe sett saman av representantar for relevante fagfelt i administrasjonen og frå idretten. 

arbeidsgruppe sett saman av representantar for relevante fagfelt i administrasjonen og frå idretten. 

Folkehelse 
Gode kunstgrasbanar er svært viktige for barn og unge si helse.  Samstundes er det store 
miljøutfordringar knytt til banetypen. 
 
Miljø 
Saka har tydelege konsekvensar for miljøet. 
 
Økonomi 
Fleire av tiltaka kan utløyse behov for investeringar ved idrettsanlegga.   

Konklusjon 
Vurderinga av problematikken knytt til granulatbruk i kunstgrasbanar ligg føre.  Saka kan danne eit 
bakteppe og grunnlag for vidare arbeid.   

 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret ønskjer på sikt å fase ut bruken av gummi- og plastgranulat på kunstgrasbanar i 
Meland.  Det vert sett ned ei arbeidsgruppe med medlemmar frå administrasjonen og idretten, som 
får som mandat å greie ut eit opplegg som kan sørgje for ein framtidig overgang til meir 
miljøvennlege alternativ til dagens situasjon, i samsvar med nasjonalt arbeid innafor temaet.  
Arbeidsgruppa kjem med tilbakemelding og resultat av arbeidet til Utval for levekår.» 

 
Utval for levekår - 31/2017 
 
ULK - behandling: 
 
 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret ønskjer på sikt å fase ut bruken av gummi- og plastgranulat på kunstgrasbanar i 
Meland.  Det vert sett ned ei arbeidsgruppe med medlemmar frå administrasjonen og idretten, som 
får som mandat å greie ut eit opplegg som kan sørgje for ein framtidig overgang til meir 
miljøvennlege alternativ til dagens situasjon, i samsvar med nasjonalt arbeid innafor temaet.  
Arbeidsgruppa kjem med tilbakemelding og resultat av arbeidet til Utval for levekår.» 
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Kommunestyret - 30/2017 
 
KS - behandling: 
 
 
Framlegg til vedtak frå Øyvind H. Oddekalv, AP: 
 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
 
Utsetjingsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka vert utsett til kommunestyremøtet 10. mai. 
 
 
 
 
 
 
  



30 
 

 
 

Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Reidun Elin Johannessen FA - B0 17/530 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

23/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

49/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Realfagsstrategi 2017 - 2020  
 
 
Vedlegg: 
Utkast - Strategi for realfag barnehagar og skular 2017-2020 
Uttale - Høyringsutkast til kommunen sin realfagsstrategi for barnehage og grunnskule 2017-2020 
Rammeverk for realfagsnettverk 2016-2017 - Barnehagar og skule 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn for å starte arbeid med ei realfagsstrategi var vedtak fatta i Meland kommunestyre 
september 2015. Kommunestyrevedtaket 66/2015 seier: «(….) Løfte fleire elevar over meistringsnivå 
1 i rekning og (…) utarbeide strategiplan for realfag». Strategien gjeld for perioden 2017-2020. 
 
Som ein del av å vere realfagskommune har Utdanningsdirektoratet (Udir) og Høgskulen på 
Vestlandet (HVL) bistått kommunen med rettleiing og fagleg innspel i strategiarbeidet. Grunnlag for 
val av hovudmål og innsatsområdar er analysar gjennomført av lærarar og barnehagetilsette. Det er 
etablert ei administrativ arbeidsgruppe som har utarbeid utkast til realfagsstrategi.   
 
Planen har vore på høyring i skular, barnehagar og Råd for menneske med nedsett funksjonsemne 
(RMF). Det er komen inn eitt innspel.  Det kjem frå RMF som seier: «Rådet forutsetter at elevar med 
dyskalkuli blir aktivt integret i arbeidet». Hovud- og resultatmål i strategien har lagt opp til å styrke 
elevar som slit særskilt og dei som treng faglege utfordringar. Realfagssatstinga vert sett i samanheng 
med andre satsingar i skulen som er tilpassa opplæring, lesing og læringsmiljø.   
 
Hovudmål i strategien er 1) Gi barn og unge ei meir variert og motiverande læring i realfag 2) Auke 
barn og unges digitale kompetanse i arbeid med realfag og 2) Auke barn og unges språklege 
kompetanse i arbeid med realfag . Innsatsområda i strategien er 1) Digitale verktøy 2) Språk og 
sansar 3) Undring og utforsking  og 4) Kreativitet og problemløysing. 
 
Det er laga resultatmål og handlingsplan. Eit sentralt tiltak er drift av felles realfagsnettverk for 
barnehage og skule med rettleiing frå fagpersonar frå HVL. Det er laga eige rammeverk for 
gjennomføring av realfagnettverket. 
 
Folkehelse – ikkje aktuelt.  
Miljø – ikkje aktuelt.  
Økonomi – ikkje aktuelt 
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Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyrer godkjenner strategi for realfag for perioden 2017-2020» 

 

 
Utval for levekår - 23/2017 
 
ULK - behandling: 
 
Felles endringsframlegg i møte: 

"Kommunestyret har tru på og godkjenner strategi for realfag for perioden 2017 - 2020." 

Endringsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret har tru på og godkjenner strategi for realfag for perioden 2017 - 2020.» 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Helge Kvam FA - F12 17/811 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

53/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

50/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Høyringsuttale om hjelpemiddelformidling  
 
 
Vedlegg: 
Høyring om framtidsretta hjelpemiddelformidling 
Følgeskriv 
Høringsnotat 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
I november 2015 sette Regjeringa ned eit ekspertutval for å få ei heilskapeleg undersøking av 
hjelpemiddelpolitikken. Ekspertgruppa la fram si sluttrapport 6. februar 2017, og denne rapporten 
blir no sendt på høyring via Arbeids- og sosialdepartementet. 

Rapporten kan lastast ned frå Arbeids- og sosialdepartementet si heimeside: 
https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-
b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf Rapporten er delt inn i ein deskriptiv del, kapitla 2 til 8, og ein del 
med drøftingar og framlegg, kapitla 9 til 15. Kapittel 1 gir ei oppsummering av ekspertgruppas 
viktigaste framlegg i dei andre kapitla. 

Aktuelle skriv relatert til høyringa finn ein på Høyring om "En mer effektiv og fremtidsrettet 
hjelpemiddelformidling – for økt deltakelse og mestring" 

Andre innspel  

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne (RMF) har i møte 23.03.17 sak 21/2017 oppmoda om 
at det kjem høyringsuttale frå kommunestyret. RMF har i sitt samrøystes vedtak lagt fram ønska 
høyringsuttale.  

Denne oppmodinga er tufta på eige skriv frå Norges Handikapforbund, Funksjonshemmedes 
Fellesorganisasjon og Ergoterapeutene datert 15.03.17. Dette skrivet argumenterer som følgjer:  

«Bakgrunn  
I februar ble det presentert en rapport om fremtidens hjelpemiddelformidling – «En mer effektiv og 
fremtidsrettet hjelpemiddelformidling». Rapporten er utarbeidet av et ekspertutvalg, som har gått 

https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/2f3ae6c7a2dd4adbae2c2e152af97c3e/a-0043-b_rapport-hjelpemiddutvalget.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-om-en-mer-effektiv-og-fremtidsrettet-hjelpemiddelformidling--for-okt-deltakelse-og-mestring/id2539843/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-om-en-mer-effektiv-og-fremtidsrettet-hjelpemiddelformidling--for-okt-deltakelse-og-mestring/id2539843/
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gjennom hjelpemiddelpolitikken på bestilling fra regjeringen. Utvalget foreslår flere positive 
endringer som vil styrke kvaliteten og gi nødvendige forenklinger. Likevel foreslår utvalget endringer 
som vil ramme funksjonshemmede hardt og få store konsekvenser for kommunene. I korte trekk går 
disse ut på å redusere folketrygdens og hjelpemiddelsentralenes rolle ved å overføre statens ansvar 
for viktige hjelpemiddelgrupper til kommunene og øke bruken av tilskudd. En viktig bakgrunn for 
forslagene er å unngå at staten får økte utgifter når andelen eldre i befolkningen øker. Hvis ansvaret 
blir overført til kommunene vil finansieringen av hjelpemidlene bli budsjettstyrt. I dag er det den 
enkeltes behov som avgjør løsningen og folketrygden dekker hjelpemidlene. 

Ekspertutvalget bygger på Stortingsmelding 14 - Kommunereformen, som foreslo å overføre 
basishjelpemidler til kommunene. Denne bygger på Holteutvalgets utredning 2010:5, som bl.a. 
foreslo å overføre ansvaret for basishjelpemidler og hjelpemidler i bolig til kommunene. 
Holteutvalgets forslag fikk ingen støtte i høringsrunden. 

Betydningen av hjelpemidler 
Tekniske hjelpemidler er helt nødvendige for å sikre funksjonshemmede en grunnleggende trygghet 
og frihet til å greie seg selv. Hjelpemidler gjør det mulig å utføre vanlige aktiviteter som å komme seg 
inn og ut av egen bolig, dusje, spise, kommunisere og komme seg dit en skal. Ofte er det slik at en 
kombinasjon av enkle og avanserte hjelpemidler utgjør en nødvendig helhet for brukerne. 
Hjelpemidler kompenserer for funksjonsnedsettelsen og gjør det mulig å delta i samfunnet, noe som 
er en grunnleggende menneskerettighet.  

Målet for hjelpemiddelpoltikken er at funksjonshemmede skal leve selvstendig og delta i samfunnet. 
Det norske formidlingssystemet sikrer funksjonshemmede tilgang til både hjelpemidler og 
spesialkompetanse, uavhengig av hvor hjelpemidlene skal brukes; hjemme, i utdanning, arbeid og 
fritid.  

I følge Verdens Helseorganisasjon har Norge en god modell for hjelpemiddelformidling, fordi vi har 
en helhetlig organisering, med høy ekspertise og ivaretar behovet gjennom hele livsløpet. Retten til 
hjelpemidler er forankret i folketrygdloven, som sikrer et likeverdig tilbud uansett alder, bosted og 
økonomi. Kommunene og hjelpemiddelsentralene har et tett samarbeid om formidling av løsninger.  

Ekspertutvalget vil flytte ansvaret for enkle og avanserte hjelpemidler 
Utvalget går inn for å videreføre at retten til hjelpemidler skal ligge i folketrygden og at vi skal bevare 
dagens grunnmodell. Til tross for dette foreslår utvalget omfattende endringer, ved å anbefale at 
ansvaret for fastmonterte hjelpemidler i bolig overføres til Husbanken/ kommunene. Dette er dyre 
og avanserte hjelpemidler. Utvalget ønsker også å endre dagens utlånsordning og øke bruken av 
tilskudd og egenbetaling. Utvalget har tatt stilling til et forslag om at kommunene skal finansiere 
enkle hjelpemidler for å utføre hverdagsaktiviteter. Forslagene innebærer i praksis at svært mange 
hjelpemidler til bevegelseshemmede går ut av folketrygden, slik at både formidlingen og 
finansieringen blir overført til kommunene.  

Utvalget er delt i flere spørsmål. Brukernes representant anbefaler at: 

·  Ansvaret for enkle og høyfrekvente hjelpemidler forblir i folketrygden og IKT-løsninger 
bedres for å korte ned tidsbruken. Et flertall på fire i utvalget, inkludert brukernes 
representant, går inn for dette, mens et mindretall på tre, inkludert utvalgets leder, støtter 
forslaget om å overføre ansvaret til kommunene. 

·  Fastmonterte hjelpemidler i bolig forblir i folketrygden, fordi ordningen har vist seg effektiv 
for å bli boende i egen bolig. Dette gjelder løfteplattform, trappeheis, personløfter, 
hev/senk kjøkken, utstyr på bad og toalett mm. Brukernes representant og 
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forsker/ergoterapeut anbefaler dette. Flertallet, derimot, anbefaler at ansvaret overføres 
til kommunene og forutsetter at det tilføres tilstrekkelig med midler. 

·  Man ikke øker bruken av tilskudd på hjelpemiddelområdet, fordi dette er prinsipielt 
uønsket og kan true vesentlige sider av hjelpemiddelformidlingens formål, og fordi slike 
ordninger vil få svært negativ effekt for de mest sårbare hjelpemiddelbrukerne. 
Brukersiden mener at en nasjonal utlånsordning best sikrer løsninger og faglighet. 

Da Stortinget behandlet kommunemeldingen våren 2015 ble det gitt føringer for utredningen: 
«Hensynet til brukerne skal stå i fokus for den løsningen som blir valgt». Vi mener derfor at 
brukersidens argumenter bør veie tungt når man skal ta stilling til forslagene. 

Konsekvenser for kommunene 

Dersom ansvaret for enkle, høyfrekvente hjelpemidler samt fastmonterte hjelpemidler i bolig blir 
flyttet til kommunene, er konsekvensen at nye oppgaver legges på kommunene uten sikkerhet for at 
det følger med penger, kapasitet og kompetanse. Kommunene får ansvaret for både å finansiere 
hjelpemidlene og for den faglige formidlingen av riktige løsninger, vedtak, innkjøp, lagerhold og 
reparasjoner. Hjelpemiddelsentralene driver i dag en omfattende kursvirksomhet for kommunene og 
har ansvaret for alle anskaffelser og all kvalitetssikring. Kommunenes store nytte av 
hjelpemiddelsentralene er godt dokumentert. 110 av landets kommuner har ikke ergoterapeut, og 
kapasiteten er lav i mange som har. 

Konsekvenser for hjelpemiddelbrukerne 

De foreslåtte endringene av dagens modell vil få alvorlige konsekvenser for funksjonshemmede. 
Hverdagen vil bli vanskeligere, dyrere og mer uforutsigbar. Hvis kommunen blir ansvarlig for 
finansieringen, blir de økonomiske rammene forskjellige fra kommune til kommune. Det samme 
gjelder tilgangen på fagkompetanse og skjønn. Dermed vil tilbudet variere, avhengig av hvor i landet 
du bor. Rettssikkerheten vil bli svekket. 

Mange funksjonshemmede bruker et stort spekter av hjelpemidler for å utføre daglige aktiviteter. 
Utvalgets forslag betyr at funksjonshemmede i framtiden må forholde seg til to systemer – et statlig 
og et kommunalt – både når det gjelder finansiering, rettigheter, faglig rådgivning, søknad og 
reparasjoner, avhengig av hvilken type hjelpemiddel det dreier seg om.  Dette vil bli svært tungvint 
for innbyggere som har behov for hjelpemidler. Hvis funksjonshemmede ikke får nødvendige 
hjelpemidler til å tilpasse boligen, bruke toalett, bad og kjøkken eller komme seg ut, kan man ikke 
leve et selvstendig liv og bidra i samfunnet. Innbyggere blir passivisert og isolert. Dette er brudd på 
grunnleggende menneskerettigheter. I tillegg er dette dårlig samfunnsøkonomi. 

En bedre løsning er å følge føringer og anbefalinger som et samlet utvalg står bak: 

la brukernes behov være det sentrale elementet for en god hjelpemiddelpolitikk: 

·  Brukernes rettigheter må sikres, slik at de opplever et helhetlig, effektivt og kompetent 
system, og får de hjelpemidlene de trenger, når de trenger dem. 

forenkle formidlingssystemet og sikre effektivitet  

·  Styrke samhandling og effektivisering i hjelpemiddelformidlingen. 
·  Tilrettelegge for hjelpemidler som fremmer mulighetene for utdanning og arbeid. 
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·  Forbedre IKT-løsningene for å korte ned tidsbruken.  
·  Øke kompetansen og kapasiteten i 1. linjen. Flere ergoterapeuter og fysioterapeuter.  
·  Statlig rekrutteringstilskudd for å bidra til flere ergoterapeuter i kommunene. 
·  Forbedre bestillingsordningen for enkle og høyfrekvente hjelpemidler.  
·  Styrke brukerpassordningen for erfarne brukere.  
·  Forenkle rutinene og saksbehandlingsprosessene ved hjelpemiddelsentralene.  
·  Bedre informasjonen om rettigheter og muligheter. 
·  Trappe opp forskning og utvikling. Etablere et forskningsprogram på området.  

Dagens modell er forankret i tre grunnleggende prinsipper. Vi mener at disse må stå fast: 

·  Individuell rettighet i folketrygden. Retten til hjelpemidler er forankret i folketrygdloven, og 
folketrygden finansierer hjelpemidlene i hjem, utdanning, arbeid og fritid. Det betyr at 
behovet avgjør løsningen; ikke kommunebudsjettet. 

·  Nasjonal utlånsordning. Hjelpemidlene formidles via en nasjonal utlånsordning, og ikke 
som tilskudd med egenandel. Utlån sikrer at den enkelte får nødvendige hjelpemidler, 
uavhengig av egen lommebok og adresse.  

·  Formidlingsfaglig forsvarlig. Hjelpemiddelsentralene har helhetlig og solid kompetanse. 
Kompetente fagmiljøer er en sikkerhet for at tilbudet dekker det faktiske behovet og at 
utprøving, faglig rådgivning og opplæring blir ivaretatt. Kommuner og 
hjelpemiddelsentraler samarbeider om løsninger. 

Som vi viser i det vi skriver, er vi svært bekymret for konsekvensene dersom kommunene skal overta 
folketrygdens ansvar på hjelpemiddelområdet. Dette vil ramme funksjons-hemmede hardt, og 
kommunene vil få nye oppgaver uten sikkerhet for finansieringen. 

Forslag til innstilling:  

Kommunen mener retten til hjelpemidler fortsatt skal ligge i folketrygden med et statlig 
finansieringsansvar og et nasjonalt formidlingssystem for faglig rådgivning og utlån av hjelpemidler. 
Dette vil sikre funksjonshemmede tilgang til nødvendige hjelkpemidler på alle livsområder slik at 
grunnleggende menneskerettigheter blir ivaretatt.  

Retten til hjelpemidler må ikke være avhengig av geografisk bosted og kommuneøkonomi. Staten bør 
forbedre hjelpemiddelformidlingen ved å styrke kommunenes ergoterapitilbud og rehabilitering, 
utvikle bedre IKT-løsninger og gjøre forenklinger.  

At innbyggere, gjennom folketrygden, er sikret hjelpemidler som kompenserer for 
funksjonsnedsettelse vil ha betydning for levende lokaldemokrati der alle kan delta. » 

  

Vurdering 
Rådmann vurderer at høyringsnotat legg opp til å redusere den statlege forankring av 
hjelpemiddelformidling i folketrygda samt hjelpemiddelsentralen si noverande rolle og funksjon. 
Dette vert kompensert ved å overføre ansvaret for aktuelle hjelpemiddel til kommunen kombinert 
med auka bruk av tilskot.     

Slik sett er konsekvensen at nye oppgåver vert lagt til kommunen. Kommunen vil då kunne få ansvar 
for å finansiere hjelpemidlane og for den faglege formidlingen av riktige løysningar, vedtak, innkjøp, 
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lagerhold og reparasjon.  

I utgangspunktet er kommunen open for nye oppgåver med føresetnad om sikring av økonomi, 
kapasitet og kompetanse. Det er samstundes sentralt at retten til hjelpemiddel for menneske med 
nedsett funksjonsevne ikkje vert avhengig av kommunøkonomi og geografisk lokalisering.  

Rådmann merkar seg innspel frå Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, og vil på noverande 
tidspunkt tilrå at ein er tilbakehalden med å slutte seg til intensjon i høyringa.   

Folkehelse – ingen merknad 
Miljø – ingen merknad  
Økonomi – per tid uavklart 

Konklusjon 
Rådmann vil ikkje tilrå å støtte intensjon i høyringa om å overføre ansvar for hjelpemiddelformidling 
frå stat til kommune.  

 
Framlegg til vedtak: 
Kommunestyret meiner retten til hjelpemiddel framleis skal ligge i folketrygda med eit statleg 
finansieringsansvar og eit nasjonalt formidlingssystem for fagleg rådgjeving og utlån. Retten til 
hjelpemiddel for menneske med nedsett funksjonsevne må ikkje vere avhengig av kommuneøkonomi 
og geografisk lokalisering. 

 
 
 
 
Formannskapet skal handsame sak i møte 03.05.17. Framlegg til vedtak frå formannskapet vert 
lagt inn i møteportalen og delt ut i møte. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Arngunna Haga FA - B03, TI - &73 16/318 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

71/2016 
 

Utval for levekår PS 08.11.2016 

123/2016 
 

Kommunestyret PS 14.12.2016 

19/2017 
 

Utval for levekår PS 21.03.2017 

51/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Norskopplæring for vaksne innvandrarar i Meland  
 
 
Vedlegg: 
Norskopplæring for vaksne innvandrarar i Meland 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 

Mållaga i Nordhordland oppmodar alle kommunane i Nordhordland om å gje norskopplæring til 
vaksne innvandrarar på nynorsk. Mållaga ber kommunestyra i regionen gjera vedtak om dette. Brev 
frå mållaga er vedlagt.  

Utval for levekår (ULK) i Meland kommune fatta fylgjande vedtak 08.03.16: «Utval for levekår ynskjer 
at flyktningar som kjem til kommunen skal få norskopplæring på nynorsk, og at dette vert sett opp 
som sak til kommunestyret».  

Meland kommune kjøper norskundervisning frå læringssenteret i Lindås kommune. Meland 
kommune har for våren 2016 betalt opplæringssenteret i Lindås i overkant  kr 900.000 for 
norskopplæring. Vi betalar for busette flyktningar i introduksjonsprogram og andre som har rett på 
norskundervisning. Tilbodet er organisert slik at den enkelte kan byrja i språkopplæring raskt etter at 
han/ho er busett.  For våren 2016 har totalt 52 personar starta i norskundervisning. 

Læringssenteret i Lindås tilbyr i dag berre opplæring på bokmål. Det vert opplyst at  Læringssenteret i 
Lindås har ikkje planar om å tilby opplæring på nynorsk. Læringssenteret i Lindås vil difor ikkje tilby 
opplæring på nynorsk sjølv om Meland kommune skulle fatte vedtak om dette.  Meland kommune 
har fram til no ikkje tatt stilling til om språkopplæring for busette flyktningar/innvandrarar skal verta 
gjeve på nynorsk eller bokmål då Opplæringssenteret på Lindås berre har tilbod om bokmål. 

Det er ikkje utarbeidd ei detaljert kostnadskalkyle for kva et vil koste Meland kommune å 
gjennomføre opplæring i norsk sjølv.    

Vurdering 



38 
 

Læringssenteret i Lindås legg vekt på at det er få lærebøker og særs lite undervisningsmateriell på 
nynorsk. Opplæring på nynorsk vil krevje at ein utarbeider eige materiell. Manglande 
undervisningsmateriell på nynorsk gjer at ein i mindre grad kan tilpassa undervisninga på nivå og 
med ulik trong for tilrettelegging. Ordbøkene som deltakarane nyttar (somalisk, tigrinja, thai osb) er 
berre på bokmål. I tillegg nyttar deltakarar Google translate der nynorsk ikkje er eit alternativ. 

For vaksne som kjem her til landet er norsk andre eller tredje språk. Når ein kjem som vaksen er det 
naturleg å velje den målforma dei fleste nyttar. Av vaksne innvandrarar har 1,5% opplæring på 
nynorsk. Mållaga peikar på at det er viktig at vaksne kan hjelpa born med lekser. Når det gjeld 
språkopplæring, er vår røynsle at born generelt lærer språket fortare enn vaksne og at det er born 
som hjelper vaksne og ikkje omvendt. I tillegg vel mange born bokmål på skulen.  

Det at kommunar i Nordhordland kjøper norskopplæring på Læringssenteret i Lindås gjer at 
«elevgruppa» er så stor at det mogeleg å plassera den enkelte deltakar inn i høvelege grupper som er 
meir einsarta med tanke på nivå og progresjon enn om kvar kommune skulle organisere sitt eige 
norskopplæringstilbod.      

Dersom Meland kommune skulle fatta vedtak om at busette flyktningar og andre som kommunen 
betalar norskundervisning for skal ha nynorsk som opplæringsspråk, må kommunen etablere 
norskopplæring sjølv. Kommunen må då organisere eit eige tilbod med eigne lærekrefter, lokale og 
utvikla undervisningsmateriell.   

Rådmannen vurderer at det vert for dyrt å etablere eit eige opplæringstilbod i norsk. I tillegg 
vurderer Rådmannen at det vil vera vanskeleg å sikre god nok nivådeling i språkopplæringa der den 
enkelte skal få opplæring på nivået sitt og ynskja progresjon.       

 

Folkehelse – ingen merknad 
Miljø – ingen merknad 
Økonomi – sjå saksutgreiing 

Konklusjon 

Rådmannen vurderer at vert for dyrt å etablere eit eige opplæringstilbod i norsk. I tillegg vurderer 
Rådmannen at det vil vera vanskeleg å sikre god nok språkopplæringa der den enkelte skal få 
opplæring på nivået sitt både med omsyn til gruppe og progresjon.        

 
Framlegg til vedtak: 
Meland kommune vil ikkje etablere eigen språkopplæring i Meland kommune no. 

 

 
Utval for levekår - 71/2016 
 
ULK - behandling: 
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Framlegg til vedtak i møtet frå Stian Lavik (Krf): 

«Saka vert utsett til 1.møte i Utval for levekår våren 2017.» 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 
ULK -  vedtak: 
«Saka vert utsett til 1.møte i Utval for levekår våren 2017.» 

 

 
 
Kommunestyret - 123/2016 
 
KS - behandling: 
Framlegg til vedtak frå Nils Marton Aadland, H: 

Saka blir utsett til den er handsama i ULK. 

Utsetjingsframlegget frå Nils Marton Aadland fekk 26 røyster for, (H, AP, 2 FrP, 1 Uavh, SP, KrF, V, 
MDG, BF), 1 røyst mot, (FrP), og er såleis vedteke. 

 
KS -  vedtak: 
Saka blir utsett til den er handsama i ULK. 

 
 
Utval for levekår - 19/2017 
 
ULK - behandling: 
 
Framlegg til vedtak i møte frå Stian Lavik (Krf): 

"Saka vert utsett." 

Framlegget fekk 2 røyster for (1 KrF, 1 uavhengig) og 6 røyster mot (1 Sp, 2 AP, 2 H, 1 Frp) og fall. 

Sølvi Knudsen (Sp) legg fram skriv: 

"Dei siste åra har det kome fleire flyktningar som har busett seg i Meland kommune og Utval for 
levekår er glad for at kommunen tek godt imot våre nye landsmenn.  

Vaksne innvandrarar har både rett og plikt til norskopplæring. Det å læra seg norsk er grunnleggjande 
viktig for å verta ein del av vårt lokalsamfunn og ikkje minst å koma seg inn på arbeidsmarknaden. 

Meland kommune kjøper teneste vedk. norskopplæring for innvandrarar hos Lindås kommune. 
Denne opplæringa vert per dags dato gitt på bokmål. Dette trass i at ein i Nordhordland har nynorsk 
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som administrasjonsmål og i stor grad skulemål. 

Grunngjevinga frå fagmiljøet i Lindås er at læringsmateriale er utarbeidd på bokmål og slik har 
opplæring på nynorsk vorte hemmande. 

Det som har kome frå, på fleire seminar i regi av Mållaga i Nordhordland, er at det no har kome ein 
god del opplæringsmateriell på nynorsk. 

Dei siste 2 åra er det fleire kommunar i Hordaland som har norskopplæring på nynorsk. 

Utval for levekår forstår at administrasjonen i dag ikkje kan setja i gang norskopplæring på nynorsk i 
Meland. 

Utval for levekår vil tilrå ovanfor kommunestyret at Meland kommuneber om at det i samband med 
arbeidet vedk. ny kommune vert krav om at vaksne innvandrarar skal få norskopplæring på nynorsk." 

Felles framlegg til vedtak i møte: 

"Kommunestyret godkjenner at innvandrarar skal få tilbod om norskopplæring på nynorsk i den nye 
kommunen." 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 
ULK – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner at innvandrarar skal få tilbod om norskopplæring på nynorsk i den nye 
kommunen.» 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kari Anne Iversen FA - M80, TI - &10 17/942 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

55/2017 
 

Formannskapet PS 03.05.2017 

52/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Brannsamarbeid mellom kommunane Meland, Modalen og Lindås  
 
 
Vedlegg: 
Brannordning for kommunane Lindås, Meland og Modalen 2017-2020 
Samarbeidsavtale 
Vedtaksbrev (L)(17155)(2).pdf 
 
Saksopplysningar: 
 
1. Bakgrunn og fakta 
Kommunane Lindås og Meland har hatt eit samarbeid om felles brannvern sidan 1995. Samarbeidet 
har vore organisert som vertskommunesamarbeid med Lindås som vertskommune. Samarbeidet har i 
dag namnet Lindås og Meland brann og redning (LMBR). Dei siste åra har LMBR hatt eit tettare 
samarbeid med Modalen kommune om mellom anna øvingar, kompetansetiltak og innkjøp. Det har 
lenge vore eit ønskje frå Modalen si side om å ha eit meir formalisert samarbeid med LMBR, og det er 
no utarbeidd ein samarbeidsavtale og ei ny brannordning for å etablere eit felles brannsamarbeid 
mellom kommunane Meland, Modalen og Lindås. Samarbeidet blir organisert som eit 
vertskommunesamarbeid med Lindås som vertskommune, og namnet blir Lindås, Meland og 
Modalen brann og redning.  

Sentrale element i ny samarbeidsavtale og brannordning: 

· Samarbeid blir etablert frå 01.05.17 
· Avtalen gjeld for brann, beredskap og akutt forureining. Når det gjeld feiing held Modalen 

fram med sin feiaravtale med Masfjorden, Gulen og Solund. 
· Samarbeidet blir organisert og dimensjonert på same måte som i dag med kassanert 

dagvakt lokalisert på hovudbrannstasjon i Knarvik.  
· Modalen blir definert som eigen brannstasjon med deltidstilsette (utan rullerande vakt). 
· Vakthavende befal i samarbeidet vil ha beredskapsvakt (24/7) for Modalen kommune 
· Lindås kommune får arbeidsgjevaransvar for alle tilsette 
· Fordelingsprosent for kostnader blir etter folketal: 

· Lindås 65,4% 
· Meland 33% 
· Modalen 1,6% 

· Kommunane Lindås og Meland får ikkje auka driftskostnader som følgje av ny 
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samarbeidsavtale med Modalen. 
· Det er utarbeidd ein tilleggsavtale for dei økonomiske tilhøva for Modalen kommune, den 

inneheld mellom anna: 
· For å dekke auka driftskostnadar totalt i samarbeidet betalar Modalen eit årleg 

grunnbeløp på kr 600.000. Grunnbeløpet blir indeksregulert årleg. 
· Modalen betalar ein andel utrekna etter folketal (1,6%). For 2017 utgjer dette ca. 

kr 315.000 
· I åra 2017 – 2019 betalar Modalen inn ein ekstra årleg sum på kr 200.000 for å 

dekke avvik i forhold til «rein brannmann» og avvik i forhold til kompetanse og 
utstyrsbehov. 

· Modalen kommune kostar utbetring av brannstasjonen på Mo. 
· Tilsette i Modalen har høgare sats for personsøkjartillegg enn tilsette i Lindås og 

Meland. Differansen vert dekka av Modalen kommune og blir dekka som lenge 
det er differanse. Målet er å synkronisere tillegga over tid. 

· Bilar og utstyr som Modalen eig skal vere med i samarbeidet. Drift/vedlikehald 
vert handtert av samarbeidet. Modalen blir framleis eigar av sine noverande 
bilar. 

· Inkludert i avtalen er kostnader til TETRA, 110 og IUA. Kostnader til Sivilforsvaret 
sitt lager blir halde utanfor (gjeld også for Lindås og Meland). 

 

·  Behov for nye større investeringar blir tatt gjennom økonomiplanarbeidet til 
vertskommunen, slik det fungerer per i dag. 

I samband med prosessen er det også gjennomført drøftingar med dei tilsette, både i Modalen og i 
LMBR. Det er positive tilbakemeldingar på eit slikt samarbeid og ingen merknader. Elles er konkrete 
oppgåver, organisering, dimensjonering, utrusting og kompetanseutvikling beskrive nærare i vedlagt 
samarbeidsavtale og brannordning. 

2. Vurdering: 
Kommunane Lindås og Meland har sidan 1995 hatt eit godt samarbeid om felles brann og redning. I 
desse åra har Lindås og Meland brann og redning (LMBR) investert mykje i rekruttering, 
kompetanseutvikling og utstyr for å tilfredstille nasjonale krav og lokalt risikobilete (ROS). Krava til 
kommunale brannvesen har dei seinare åra blitt skjerpa og dette er krav som LMBR etter kvart har 
tilpassa seg. Frå 01.01.17 kom det nye krav frå Direktoratet for samfunnstryggleik og beredskap (DSB) 
knytt til kompetanse, det er mellom anna ikkje mogleg å få godkjend dispensasjonar frå krav til 
kompetanse. Det pågår også ei revidering av dagens dimensjoneringsforskrift. I dette arbeidet er det 
kome føringar frå justisdepartementet til DSB om at den nye forskrifta må stilla krav til at kvart 
brannvern skal minst ha ein brannsjef, ein varabrannsjef og ein leiar for førebygging, alle i 100% 
stilling. For eit mindre lokalt brannvern som Modalen er det krevjande å følgje opp slike krav og dei 
er avhengig av å  kunne ha samarbeidsavtalar med større faglege einingar.  

Gjennom eit brannsamarbeid med Lindås og Meland vil Modalen styrke sine leiarressursar og ta igjen 
etterslep på kompetansekrav. I tillegg vil Modalen få på plass nødvendige rutinar og 
internkontrollsystem. Å vere del av eit større miljø vil også vere fagleg motiverande for mannskapa. I 
samarbeidet vil ein kunne samkjøre innkjøp og organisere ein meir kosteffektiv bruk av utstyr og 
materiell.  

Konsekvensar for Lindås og Meland 
Det å etablere ei ny brannordning saman med Modalen kommune får små konsekvensar samanlikna 
med dagens brannordning mellom Lindås og Meland. Det er ikkje lagt opp til at Lindås og Meland får 
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auka driftskostnadar som følgje av samarbeidet. Modalen dekker sine reelle driftskostnader gjennom 
ein særskilt økonomisk avtale, som er ein del av samarbeidsavtalen. Totalt vil Modalen kommune 
fram til 2019 årleg bidra med kr 1.195.000 for å dekke driftskostnadar og avvik knytt til investeringar i 
«rein brannmann» og opplæring. Oversikten over Modalen sitt økonomiske bidrag er lista opp i tabell 
under. I Lindås og Meland brann og redning (LMBR) har kostnadsfordelinga vore 67% på Lindås og 
33% på Meland. I 2016 var det totale utgifter på kr 17.825.485 til fordeling mellom dei to 
kommunane.   

Lindås kommune får arbeidsgjevaransvar for dei deltidtidstilsette ved Modalen brannstasjon. 
Brannsjef, administrativ leiing og overordna vakt (vakthavande befal) blir felles som ein del av 
samarbeidet. 

Oversikt over Modalen sitt økonomiske bidrag 

  

Det å ha Modalen med i ei felles brannordning med styrka kompetanse og utrusting, kan ha positiv 
effekt på den totale beredskapen i området. I Lindås er Romarheims-området og E39 eit 
risikoområde, dersom vegtunellar er stengt mot Knarvik. Då kan det vere det trong for utrykking frå 
Modalen og Masfjorden (Matre).  

Oppsummering: 
Krav til brann og beredskap i kommunane blir stadig endra og skjerpa, og det er krevjande for mindre 
kommunar å tilfredstille ein del absolutte krav. Det er derfor viktig å sjå over kommunegrenser for å 
få til tenlege og gode brann- og beredskapssamarbeid. Sjølv om Lindås og Meland er i ein prosess om 
kommunesamanslåing fram mot 2020, vil det vere fornuftig å etablere eit meir formalisert samarbeid 
med Modalen kommune basert på dei behova som Modalen har. Samarbeidet med Modalen får ikkje 
ein økonomisk konsekvens for driftsbudsjettet til Meland og Lindås, i tillegg kan ein i større grad få til 
meir effektiv utnytting av kompetanse og utstyr med eit større samarbeid. Rådmannen rår til at 
Lindås kommune vedtar samarbeidsavtale om eit felles samarbeid mellom Lindås, Modalen og 
Meland. 

Folkehelse: Ikkje relevant i saka 
Miljø: Ikkje relevant i saka 
Økonomi: Det er ikkje lagt opp til at eit utvida brannsamarbeid får økonomiske konsekvensar for 
Meland. 

Konklusjon 
Med bakgrunn i eit samla vurdering vil rådmannen tilrå at kommunestyret gjer positivt vedtaka i 
saka. 
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Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret i Meland vedtar å ta del i nytt brannsamarbeid mellom kommunane Meland, 
Modalen og Lindås, med verknad frå 01.05.17» 

 

Saka skal handsamast i formannskapet 03.05.17. Framlegg til vedtak frå formannskapet vert lagt 
inn i møteportalen og delt ut i møte. 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kjersti Møllerup Subba HistSak - 13/1677, FA - L13 14/599 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

32/2017 
 

Utval for drift og utvikling PS 25.04.2017 

53/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Holme forretningsområde - reguleringsendring. 2. gongs handsaming  
 
 
Vedlegg: 
125620110004 Reguleringsplan 
Planomtale Holme 15.02.2017 
MERKNADSSKJEMA 
Risiko- og sårbarhetsanalyse, Holme 
Uttale Holme forretningsområde - Meland Ungdomsråd 
Offentleg ettersyn - Meland - Gnr 10 Bnr 85 mfl - Holme - Detaljreguleringsplan 
Fråsegn til offentleg ettersyn av detaljreguleringsplan for Holme - GBNR 10/85 mfl - Meland 
kommune 
Fråsegn til offentleg ettersyn av detaljreguleringsplan for Holme - GBnr 1085 mfl - Meland kommune 
Uttale - Offentleg ettersyn - Reguleringsplan Holme forretningsområde - GBNR 10/85 med fleire - 
Meland kommune 
Følgeskriv 
Uttale - Reguleringsplan Holme forretningsområde 
Uttale -  Reguleringsplan Holme forretningsområde 
Fråsegn - reguleringsendring for Holme forretningsområde 
Holme forretningsområde - reguleringsendring. 1. gongs handsaming 
Reviderte føresegner 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
På oppdrag frå Byggmester Markhus AS legg ABO Plan og Arkitektur fram forslag til 
reguleringsendring for Holme forretningsområde. I tillegg til sjølve forretningsområdet på Holme, 
omfattar planforslaget òg del av Melandsvegen (Fv 247) og Rosslandsvegen (Fv 564). 

Gjeldande reguleringsplan for området vart vedteke  6.2.2013. Bakgrunnen for at det vert fremja ei 
endring av reguleringsplanen er at arealføremålet skal endrast frå kombinert bustad/forretning til 
forretning/kontor/tenesteyting. I tillegg opnar planen for ein  auke i areal som kan nyttast til 
forretningsverksemd.  

I gjeldande reguleringsplan oppfyller ikkje fotgjengarundergang med tilhøyrande gangvegar krava til 
breidde og stigning mm. Det har difor vore naudsynt å planleggja ei ny utforming av undergangen 
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med tilhøyrande gang- og sykkelveg som ein del av planarbeidet.  

For nærare opplysningar om planforslaget vert det vist til planomtalen og saksframstilling til 1. gongs 
handsaming i UDU, som ligg vedlagt saka. 

Offentleg høyring og ettersyn 
Planforslaget var til 1. gongs handsaming i Utval for drift og utvikling (UDU) 25.10.2016, som sak 
75/2016. UDU vedtok då å leggje planforslaget ut til offentleg ettersyn i medhald av Plan- og 
bygningsloven §12-11. 

Planforslaget var til offentleg ettersyn og høyring i tidsrommet 15.11.2016 – 27.12.2016. Det kom 
ingen merknader til planforslaget frå private grunneigarar/naboar, medan det kom inn 7 uttalar frå 
offentlege høyringsinstansar. Merknadene vil bli gjennomgått og kommentert/vurdert i vurderinga 
under.  
 
Endringar i planforslaget etter offentleg ettersyn 
På bakgrunn av merknad frå NVE er det lagt inn flomsone i plankartet og føresegnene er supplert 
med krav til oppfølging av flomfaren. Etter tilråding frå administrasjonen gjennom saksframlegg til 1. 
gongs handsaming er parkeringskapasiteten redusert, og større delar av parkeringsarealet reservert 
for sykkel. 
 
Vurdering 

Administrasjonen viser til sine vurderingar av saka som kjem fram i saksframlegget til 1. gongs 
handsaming av planen.  
 
I samband med offentleg høyring og ettersyn kom det 7 uttalar til planforslaget. Forslagsstillar har 
oppsummert uttalane og kommentert desse, jf. merknadsskjema vedlagt saka. Nedanfor er 
administrasjonen si vurdering av uttalane lagt til oppsummeringa/kommentarane frå forslagsstillar : 

Merknad Forslagsstillar sin 
kommentar 

Administrasjonen si 
vurdering 

Meland kommune 
Ungdomsrådet 
1. Stiller seg positiv til 
arbeidet med ny 
reguleringsplan. 
2. Meiner at ein undergang 
berre vil fungere optimalt 
dersom dagens moglegheit til 
å krysse vegen vert sperra av, 
og at ein bruker sperrer for å 
leie folk rett veg. 
 

1. Tas til orientering 
2. Ynskje om å setje opp 
sperre for å hindre kryssing 
av 
vegen let seg vanskeleg 
gjennomføre, då 
fotgjengarar skal ha tilgang til 
busshaldeplass på 
begge sider av vegen her. 

Administrasjonen ser at det 
er vanskeleg å setje opp 
sperrer i områda ved 
busshaldeplass. Det går 
likevel fram av  
reguleringsføresegnene § 
3.2.1 at det skal vurderast 
etablering av fysiske 
stengsler for å hindre at 
mjuke trafikantar kryssar 
vegen. Ungdomsrådet si 
tilråding vil difor verta ein del 
av det vidare arbeidet med 
utforming av veganlegget. 

Meland kommune 
Råd for menneske med 
nedsett funksjonsevne 

1. Løysing med undergang 
kontra lysregulert 
fotgjengarfelt har vore opp til 

Administrasjonen viser til 
sine vurderingar i samband 
med 1. gongs handsaming av 
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1. RMF ønskjer å påpeike at 
det 
framlagte forslaget til 
gangvegsystem verkar lite 
hensiktsmessig. Rådet 
meiner overgang må være på 
gateplan med brukarstyrt 
lyssignal. 

vurdering fleire gongar i løpet 
av planprosessen. Statens 
vegesen har heile tida 
oppretthaldt kravet om 
undergang og har også støtte 
hos fylkeskommunen for sitt 
syn. Det er difor ikkje aktuelt 
å gjere endringar i planen på 
dette punktet. 

planforslaget, og støttar 
rådet i at det framlagte 
gangvegsystement verkar lite 
føremålstenleg og at 
overgang med lysregulering 
vil vera den beste løysinga. 
Statens vegvesen, som har 
ansvaret for fylkesvegar, går 
mot ei alternativ løysing. 

Meland kommune 
Eldrerådet 
1. Eldrerådet går inn for at 
det vert lysregulert gangfelt. 
Eldrerådet er uroa over at 
det planlagde tiltaket ikkje 
vert nytta på grunn av 
kompliserte lange avstandar. 

1. Viser til merknad over. Administrasjonen viser til 
vurderinga over. Vi ser at for 
eldre og menneske med 
nedsett funksjonsevne vil dei 
lange avstandane som 
rampene medfører gje ei 
ekstra belastning i høve til å 
få kryssa vegen for dei som 
ikkje kan nytte trapper. 
Statens vegvesen, som har 
ansvaret for fylkesvegar, går 
mot ei alternativ løysing. 
 

Fylkesmannen i Hordaland 
1. Fylkesmannen har ingen 
merknader til plan slik han 
ligg føre. 

1. Tas til orientering  

Hordaland fylkeskommune 
1. Fylkeskommunen har 
ingen 
vesentlege merknader til 
planforslaget. 

1. Tas til orientering  

Statens vegvesen 
1.Viser til saksutgreiinga til 
kommuneadministrasjonen 
der dei er kritisk til løysinga 
med undergang. 
Med bakgrunn i planframlegg 
for bompengesøknad for 
Nordhordlandspakken, der 
trafikksikringstiltak ved 
Holme 
inngår, og avklaringane som 
har 
kome i planprosessen, kan 
ikkje SVV sjå at det er 
grunnlag for å ta denne 
problemstillinga opp på nytt. 
2. SVV er samd med 
kommunens tilråding om å 
redusere talet 
parkeringsplassar for bil, og 

1. Tas til orientering. 
2. SPA 2 vert endra til 
sykkelparkering. SPA 3 vert 
oppretthaldt som parkering 
for næringsareala som har 
inngang på denne sida av 
bygget. 

1.Administrasjonen viser til 
vurderingar over, og 
vurderingane som er gjort i 
saksframlegg til 1. gongs 
handsaming av planen. 
Administrasjonen er ikkje 
nøgd med at omsynet til 
fotgjengarar vert 
nedprioritert, men Statens 
vegvesen har ansvaret for 
fylkesvegar. 
2.Administrasjonen er positiv 
til dei føreslåtte endringane 
med å leggje betre til rette 
for sykkelparkering i området 
ved inngangen til den nye 
forretninga.  
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heller bruke arealet til andre 
føremål som bord, benkar, 
sykkelparkering, tilplanting 
o.a. Dette gjeld særleg 
områda SPA2 og SPA3. 

NVE 
1. Tilrår at flaumutsett areal 
vert markert med faresone 
flaumfare. 
2. Meiner det er naudsynt å 
legge inn ei tydeleg 
rekkefølgjeføresegn som set 
krav om gjennomføring av 
avbøtande tiltak for 
flaumsikker utbygging, og 
krav om dokumentasjon av 
tilstrekkeleg tryggleik mot 
flaum. 
3. I staden for å legge nye og 
større røyr/kulvertar under 
utbyggingsområdet 
oppmodar dei om at Meland 
kommune vurderer å legge 
sidebekken open i størst 
mogleg grad. Opne løysingar 
reduserer risikoen for 
tilstopping. 
4. Dersom planområdet ligg 
lågare enn vegen bør det 
gjennomførast ei 
kapasitetsvurdering av 
kulverten under Fv 564. 200 
års‐flaum med 20 % 
klimapåslag bør leggast til 
grunn i ei slik 
kapasitetsvurdering, og faren 
for tilstopping må vurderast. 
5. NVE oppmodar om at det 
vert valt løysingar som ikkje 
inneber ytterlegare lukking 
av bekken. 

 
1. Teken til følgje – faresone 
er teikna inn på kartet. 
 
2. Teken til følgje – det er tatt 
inn eit rekkefølgjekrav om 
krav til kapasitetsvurdering 
og gjennomføring av 
avbøtande tiltak for 
flaumsikker utbygging. 
 
 
 
 
3. Det er sett krav om 
gjennomføring av ei 
kapasitetsvurdering av 
eksisterande kulvertar i 
planområdet. 
Det vert ikkje lagt opp til å 
legge større delar av bekken i 
røyr enn det som ligg i røyr i 
dag. 
4. Det er tatt inn krav i 
føresegnene om at 
kapasitetsvurdering av 
kulvert skal vert gjennomført 
før det vert gjeve 
igangsettingsløyve for nye 
tiltak i BKB. 
 
 
 
5. Det er ikkje lagt opp til 
tiltak som inneber ytterlegare 
lukking av bekken. 

 
Administrasjonen vurderer at 
endra reguleringsføresegner 
tar hand om krava frå NVE. 
Utarbeiding av VA-
rammeplan må gjerast i nært 
samarbeid med kommunen.  

 

Folkehelse 
Administrasjonen vurderer det som viktig i eit folkehelseperspektiv at planforslaget legg til rette for 
forretningsområdet og tilhøyrande infrastruktur i nærområdet der folk bur. 
 
Miljø 
Heile myrområdet som ligg like vest for planlagt forretningsområde er eit hekkeområde for myrrikse. 
Myrrikse har status som sterkt trua på norsk raudliste. Det er ifølgje planomtalen liten grunn til å tru 
at planforslaget som gjeld endring av ein næringsaktivitet til ein annan vil få særlege konsekvensar 
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for fuglelivet. 

Bekken som går gjennom området er truleg førande for sjøaure. Avrenning av sediment frå 
anleggsarbeid på veg kan utgjere ein trussel mot leveområde for sjøaure. Reguleringsføresegnene set 
krav til at det må sendast inn dokumentasjon på kva tiltak som vert sett i verk for å hindre spreiing av 
finare sediment til nærliggande vassdrag.  
 
Økonomi 
Administrasjonen kan ikkje sjå at planforslaget vil gje økonomisk innverknad for kommunen. 
Eventuelt vil ei trafikksikring i området kunne gje reduserte krav om skuleskyss. Som det går fram 
ovanfor må utbygging av veganlegga skje i tett dialog med kommunens arbeid med VA-leidningar i 
området.   

Konklusjon 
Administrasjonen viser til tidligare vurderingar av saka der det går fram at vi er ueinige i at undergang 
er den rette løysinga for trafikksikring i denne saka. Vi meiner det er uheldig at biltrafikken blir 
prioritert framfor fotgjengarane, i vår tid. Vi har lagt fram våre vurderingar i saka gjennom heile 
prosessen utan at dette er ført fram. Det er no viktig å få på plass ein godkjent reguleringsplan slik at 
området kan utviklast slik det er tenkt. Med bakgrunn i dette vil administrasjonen tilrå at framlagt 
reguleringsplan vert vedteken slik det ligg føre. Endringane etter offentleg ettersyn er gjort i tråd 
med innkomne merknader / uttaler. 
 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner reguleringsendring for Holme forretningsområde, gnbr 10/85 m.fl., 
med plankart datert 03.03.17, reguleringsføresegner datert 04.04.17 og planomtale datert 15.02.17. 
Vedtaket er gjort i medhald av plan- og bygningsloven § 12-12.» 

 

 
Utval for drift og utvikling - 32/2017 
 
UDU - behandling: 
Utval for drift og utvikling ønskjer at Statens vegvesen orienterer om saka i Kommunestyret.  Leiar 
Mabel Johansen kontaktar ordførar om dette. 

 

 
UDU – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret godkjenner reguleringsendring for Holme forretningsområde, gbnr 10/85 m.fl., 
med plankart datert 03.03.17, reguleringsføresegner datert 04.04.17 og planomtale datert 15.02.17. 
Vedtaket er gjort i medhald av plan- og bygningsloven § 12-12.» 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Kjersti Møllerup Subba PlanID - 125620110003, FA - 
L13, HistSak - 11/143, Gbnr - 
23/1 

14/3224 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

33/2017 
 

Utval for drift og utvikling PS 25.04.2017 

54/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Reguleringsplan for Danielsen skule - 2. gongs handsaming  
 
 
Vedlegg: 
Planføresegner_ Danielsen skule_2017_forslag til endring 
11041_plankart_Danielsen skule_13.03.2017_A2 
Danielsen skule - planskildring_2017 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
På oppdrag frå Nordhordland Indremisjon legg Ard Arealplan fram reguleringsplan som legg til rette 
for ny ungdomsskule på Frekhaug. Planområdet ligg mellom Mjåtveitvegen og Holtermandsvegen, og 
omfattar òg ein eksisterande barnehage, bedehus som midlertidig er nytta som undervisningsbygg, 
ein eksisterande bustad og tilliggjande delar av Mjåtveitvegen og Holtermandsvegen. Planområdet er 
på om lag 30 daa. 
 

 
Oversiktskart, raud ring viser lokalisering av planområdet 

 
Utsnitt av plankart, datert 13.03.17 

  
Kort om planforslaget 
Innafor område for undervisning er det i følgje planskildringa planlagt ungdomsskule for om lag 180 
elevar, i eit to etasjers bygg på tilsaman 3000 m2 bruksareal (BRA). Planforslaget opnar for ei 
utnytting opp mot 4000 m2, for å sikre fleksibilitet rundt detaljplanlegginga av bygget. Planforslaget 
regulerer planeringshøgd og maksimal mønehøgde for skulebygget, og det er lagt inn byggegrenser. 
Tomta er lite kupert og ligg solrikt til, slik at det ligg til rette for gode uteopphaldsareal i området. 
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Parkeringsplassane for skulen er lagt mot nord, med tilkomst frå Holtermandsvegen. Det er og lagt
opp til hente/bringe - anlegg i aust til bruk for skulen.

Eksisterande barnehage er lagt inn i planen slik bygget ligg i dag. Leikeareal er i all hovudsak mot aust
og nord. Vidare er det sett av eit eige område for uteopphaldsareal (UA01) som skal kunne nyttast av
barnehagen. Arealet ligg over vegen for barnehagen og vil i følgje planskildringa kunne ha gode
kvalitetar som «hundremetersskog» eller u teareal i tillegg til leikeareal.
Eksisterande bedehus er regulert som forsamlingslokale planforslaget.
Eksisterande bustad innafor planområdet vert vidareført som i dag, med tilkomst på kjørbar gangveg
frå nord. Gangvegen er regulert lenger nord enn slik den ligg i dag, for å sikra noko større avstand frå
bustaden. Det er regulert inn vegstenging mot Mjåtveitvegen i plankartet.

Det er lagt inn fortau langs alle vegar innanfor planområdet. Planen stiller krav til at fortau langs
nordsida av Mjåtveitvegen , og langs Holtermandsvegen skal opparbeidast før det kan gis bruksløyve
for skulen.

Planprosess
Planarbeidet har av ulike årsaker gått føre seg over lang tid. Det vart varsla oppstart av planarbeid i
juni 2011, og forslag til reguleringsplan vart 1. gong s handsama i Utval for drift og utvikling 14.05.13. I
møtet blei det vedtatt at planområdet måtte utvidast til å omfatta Mjåtveitvegen fram til og med
avkjørselen ned til badevika som ligg nordaust for planområdet. I tillegg blei det vedtatt å stille
rekkj efølgjekrav til opparbeiding av fortau langs Mjåtveitvegen.
Planforslaget var til offentleg høyring og ettersyn i tida 28.06.13 - 31.08.13. Det vart halde ope møte
om planforslaget i høyringsperioden.
Det kom inn 4 uttalar til offentleg ettersyn og desse er oppsummert av plankonsulenten og vert
kommentert av administrasjonen slik det går fram under.

Merknad frå Innhald Kommentar frå administrasjonen
Statens vegvesen
Region Vest,
datert 15.08.13

Kollektivtrafikk og universell utforming:
Mjåtveitvegen, kapasitet og

dimensjonert for auka busstrafikk?

Universell utforming:
Utforming av bussholdeplass må stette krava,

mellom anna breidde
Syklistar bør leiast bak påstigingsplattforma for

buss
Minimumsbreidda til universelt utforma lehus

er 2,0m
Sykkelparkering:

Minimumskrav til sykkelparkering bør inn i
føresegnene

Plassering og utforming må vere
hensiktsmessig i høve til tilkomst

Det bør etablerast garderobetilbod i
tilknyting til sykkelparkeringa for tilsette
Gåande og syklande:

I kryss/avkøyrsle bør GS/fortau trekkjast 5m
inn frå veg

GS - veg bør ha kurveradie på 40m

· Planforslag til offentleg ettersyn
inneheldt ein større busshaldeplass
med plass for 4 bussar. Denne er no
teke ut av planforslaget. Merknaden
ikkje lenger aktuell.

· Det er sett krav til min. 50 plassar for
sykkelparkering.

· Det er ikkje sett krav til
garderobetilbod i tilknytning til
sykkelparkeringa for tilsette

· Fortau er trukke 5 m inn frå veg ved
avkøyrsler

· Det er ikkje regulert GS - veg i planen,
kun fortau
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Fylkesmannen i
Hordaland,
datert 23.08.13

Ingen merknader

NVE, datert
02.09.13

Ingen merknader

Hordaland
Fylkeskommune,
datert 30.08.13

oppstart
Framlegg i tråd med arealplan og regionale

planar
Ikkje kjennskap til automatisk freda eller andre

verneverdige minne i området
Tilrår å unngå unødig inngrep eller skade på

steingardar, veg, bakkemurar o.l.
Peikar elles på den generelle aktsemd - og

varslingsplikta

Endringar i planforslaget etter offentleg ettersyn:
Etter at planforslaget var til offentleg høyring i 2013 har det vore gjort fleire endringar i planen.
Kollektivhaldeplassar ved Mjåtveitvegen vart tatt ut av planen, og fortau langs Mjåtveitvegen er flytta
frå sørsida til nordsida av vegen. Det er også gjo rt justeringar av den kjørbare gangvegen forbi
bustadeigedommen i planen. Denne er trekt lengre vekk frå eigedommen.
Vidare er det gjort ein ny gjennomgang av rekkefølgjekrava i reguleringsplanen, det vil seie tiltak som
må vere på plass før ny skule vert teken i bruk.

Naboar som er råka av endringane har vore tilskrivne for å kunne gje sine eventuelle merknader til
endringane. Det er ikkje motteke merknader i samband med dette.

Plankart datert 27.05.13 som var lagt ut til offentleg høyring
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Plankart til 2. gongs handsaming, datert 13.03.17 

 

Vurdering 
Trafikk og tilkomst 
Sidan Danielsen skule er ein privat ungdomsskule er det mange elevar som kjem frå nærliggande 
kommunar med buss til skulen. Planforslaget til offentleg ettersyn hadde difor regulert inn eit større 
område for kollektivhaldeplassar for skulebussar langs Mjåtveitvegen. Dette er no teke ut av planen, 
då det ikkje lenger er aktuelt å ha busstilkomst heilt fram til skulen.  

Etter offentleg høyring er også fortauet langs Mjåtveitvegen flytta frå sørsida til nordsida av vegen. 
Dette er i samsvar med reguleringsplan Frekhaug senter/vest (vedteken 11.10.95). Dette vil gje 
samanhengande fortau langs nordsida av vegen heilt frå rundkjøringa ved Rosslandsvegen. Det er 
sett rekkefølgjekrav i reguleringsføresegnene til at fortauet langs Mjåtveitvegen skal vera opparbeidd 
og godkjent i samsvar med planen før det kan gis midlertidig bruksløyve for ny skule. Fortau skal 
opparbeidast på nordsida av vegen heilt fram til avkøyringa til Badevika. Samtidig skal hovudvegen 
utvidast i samsvar med planen, som viser hovudvegen i 6 m breidde inkludert skulder. Med dette vert 
det sikra gode tilhøve for mjuke trafikantar langs vegen før ny skule vert teken i bruk.  

Det er sett av eit eige hente-/bringeareal heilt aust på skuletomten. Dei fleste som kjem gåande til 
skulen vil sannsynlegvis kome frå nord og frå vest, og dette gjer at det etter administrasjonens 
vurdering ligg til rette for ei god og trygg trafikkavvikling i området. 
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Parkering for skulen skal skje innafor parkeringsområde SPP1, jf. utsnitt av plankartet over. Her ligg 
det til rette for etablering av omlag 30 parkeringsplassar for bil. Dette ligg innafor krava i 
kommuneplanen som tilseier min. 0,6 og maks. 1 parkeringsplass pr. tilsett.  

Når det gjeld sykkelparkering skal denne visast i ein utomhusplan som skal sendast inn saman med 
søknad om rammeløyve. Reguleringsføresegnene set krav til minimum 50 sykkelparkeringsplassar. 
Føresegnene til kommuneplanen set krav til 0,2 plassar pr. tilsett og 0,6 plassar pr. elev. Med ca. 30 
tilsette og 180 elevar tilseier dette eit krav til minimum 120 plassar. Kravet som er sett i planen er 
dermed lavare enn kravet i kommuneplanen. Dette er gjort i samråd med administrasjonen sidan 
Danielsen skule er ein privatskule der ein langt større del av elevane kjem tilreisande med buss enn 
for andre skular. Det vil derfor vere meir riktig å nytte uteopphaldsarealet til andre formål. Dersom 
det skulle vise seg å vere eit større behov for sykkelplassar enn det planforslaget set krav til, er det 
mogleg å legge til rette for dette på eit seinare tidspunkt. Det finst i dag mange ulike tekniske 
løysingar for sykkelparkering,  mellom anna parkering i fleire høgder, som kan tilpassast i området 
seinare. 

Skuletomta BU4: 
Utnyttingsgrad og byggjehøgder: 
Det er ikkje lagt fram skisser for nytt skulebygg i samband med planforslaget. Planforslaget legg til 
rette for eit bygg med maksimal mønehøgd på kote + 32, og planeringsnivå på kote +20. Til 
samanlikning har eksisterande barnehage i bakkant av skuletomten omtrent same mønehøgde. 
Utnyttingsgraden er sett til % BYA = 25 % (bebygd areal). Jamfør planskildringa er det planlagt eit 
bygg på opp mot 3000 m2 BRA på to plan. Med ein tomt på om lag 8,3 daa og ein utnyttingsgrad på 
25 % BYA, legg planen til rette for at det kan byggast eit større bygg på tomten. Administrasjonen 
vurderer likevel at ein slik fleksibilitet i planen kan vere tenleg med tanke på å ha nok fleksibilitet ved 
utforming av bygg på tomten og eventuelle seinare behov.   

Uteopphaldsareal:  
Det var i tidlegare forslag skissert eit større elevtal enn det som no er planlagt, jf. føreliggjande 
planskildring. Det ligg føre ei rettleiing til forskrift om miljøretta helsevern i barnehagar og skular som 
gjev tilråding til størrelse på uteopphaldsareal for skular. I rettleiaren er det gitt ei tilråding på kor 
stort uteopphaldsareal det bør vere for skular av ulik størrelse. For nye skular er tilrådinga: 

·  Færre enn 100 elever: samla minimumsareal ca. 5 000 m2. 
·  Mellom 100 og 300 elevar: samla minimumsareal ca. 10 000 m2. 
·  Fleire enn 300 elever: samla minimumsareal ca. 15 000 m2 med tillegg på 

25 m2 for kvar elev over 300. 
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Med utnyttingsgraden som ligg til grunn i planforslaget er det ca. 6200 m2 til uteopphaldsareal 
innafor skuletomten. Dette er noko knapt for ein skule som planleggast for 180 elevar. Det går fram 
av rettleiaren at tilleggsareal i nærleiken, som t.d. idrettsanlegg, skog og mark mv som skulen 
disponerer kan reknast med i arealet. I planforslaget er det peikt på nærleiken til Badevika som eit 
område som kan nyttast i skuletida. Planforslaget set også rekkefølgjekrav til at det skal etablerast 
fortau frå skuleområdet og bort til avkjøringa mot Badevika. Administrasjonen vurderer dermed at 
planforslaget legg til rette for at det kan oppnåast tilstrekkelege og gode nok uteopphaldsareal i 
tilknytning til skulen.  

Eksisterande barnehage BBH1 og nytt uteopphaldsareal BUT1 
Eksisterande barnehage med tilkomst og parkering er lagt inn i planen i samsvar med dagens 
situasjon. Sidan leikearealet i dag er knapt, er det regulert eit areal på vestsida av barnehagen som 
skal kunne nyttast som uteopphaldsareal (BUT1). Reguleringsføresegnene set krav til utforming av 
dette.  

Bedehuset BFL1 
Det går fram av planforslaget at utnyttingsgraden opnar for ei utviding av bygget i høve til i dag. 
Regulerert byggjehøgde er i samsvar med dagens situasjon. Planforslaget set ikkje spesielle krav til 
parkering for denne tomten, og planskildringa viser til at dagens situasjon vil kunne vidareførast. 
Dersom det vert aktuelt å utvide bedehuset må det difor vurderast nærmare om det skal leggast til 
rette for meir parkering på tomten, eller om evt. sambruk med skulen vil vera aktuelt. 

Eksisterande bustad BFS1 
For den eksisterande bustadtomten er det lagt til litt areal i nord og nordvest som ein følgje av at 
gangvegen forbi bustaden er trekt lenger unna. Dette vil kunne kompensere for at noko areal av 
tomten vil gå med til etablering av fortau langs Mjåtveitvegen. Regulerert byggjehøgde er i følgje 
planskildringa i samsvar med dagens situasjon, og det er sett ein utnyttingsgrad på % BYA = 20 %. 

VA-rammeplan og utbyggingsavtale 
Kommunen har førebels ikkje mottatt VA-rammeplan i samband med reguleringsplanen. Krav om VA-
rammeplan i samband med reguleringsplanar er kome i kommuneplanen etter at planforslaget var til 
offentleg høyring. Forslagsstillar har sett i gang arbeidet med VA-rammeplan, og denne vil bli 
utarbeidd parallelt med slutthandsaming av planen. Det er sett krav i reguleringsføresegnene til at 
VA-rammeplan skal føreliggje før det vert gjeve rammeløyve innafor planområdet. Kommunen er i 
gang med å leggje vassleidning langs Mjåtveitvegen, og det er viktig at arbeida vert sett i samanheng. 

Planforslaget stiller også krav til at det skal utarbeidast utbyggingsavtale for utbygging av offentlege 
anlegg, og at denne skal inngåast før det vert gjeve igangsetjningsløyve. 

Naturmangfald 
Det er ikkje registrert særskilte naturtilhøve i planområdet. Areala består i all hovudsak av dyrka 
mark/eng og bygde strukturar, i tillegg til ein mindre kolle med blandingsskog. 

 

Folkehelse 
Slik administrasjonen vurderer det legg planforslaget godt til rette for gode uteopphaldsareal både 
for skulen og barnehagen i området. Vidare er det lagt til rette for at det er trygt å kome seg til og frå 
skulen for mjuke trafikantar. Etablering av fortau langs Mjåtveitvegen vil også gjere det meir 
attraktivt å gå på tur langs vegen, og gjer betre tilkomst til Badevika for naboar i området. 
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Miljø 
Administrasjonen kan ikkje sjå at det er spesielle miljøtilhøve som vert råka av planen. Området er 
delvis bygd ut i dag med brakker og parkeringsplass der det tidlegare har vore dyrka mark. Det er 
ikkje registrert spesielle sårbare artar i området.  
 
Økonomi 
Utbyggingsavtale som skal inngåast vil måtte ta stilling til kostnadsfordeling for offentlege anlegg 
som skal byggjast ut etter planen.  

Konklusjon 
Administrasjonen sine merknader til planforslaget har i stor grad blitt innarbeidd i planforslaget, 
etter dialog med forslagsstillar. Endringane etter offentleg ettersyn er sendt til uttale til dei som vert 
råka, det er ikkje kome inn merknader til desse endringane. Administrasjonen ser ikkje at det er 
grunnlag for nytt offentleg ettersyn og vil difor med bakgrunn i vurderinga over tilrå at planforslaget 
blir godkjent. 

 
Framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret  godkjenner reguleringsplanen for Danielsen skule, gbnr 23/1 m.fl., med plankart 
datert 13.03.17, reguleringsføresegner datert 04.04.17 og planskildring datert 12.03.17. Vedtaket er 
gjort i medhald av plan- og bygningslova § 12-12.» 

 
Utval for drift og utvikling - 33/2017 
 
UDU - behandling: 
 
 
UDU – samrøystes framlegg til vedtak: 
«Kommunestyret  godkjenner reguleringsplanen for Danielsen skule, gbnr 23/1 m.fl., med plankart 
datert 13.03.17, reguleringsføresegner datert 04.04.17 og planskildring datert 12.03.17. Vedtaket er 
gjort i medhald av plan- og bygningslova § 12-12.» 
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Sakspapir 
 
  
 

Saksbehandlar Arkiv ArkivsakID 

Øyvind H. Oddekalv TI - &29 17/949 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

55/2017 
 

Kommunestyret PS 10.05.2017 

 
 
Interpellasjon - Tigging i Meland  
 
 
Saksopplysningar: 
Bakgrunn 
 
Interpellasjon om tiggeforbud i Meland Kommune 
 
Fremmet av representanten Sigmund Larsen på vegne av Meland FrP: 
 
NRK-programmet «Brennpunkt» har nå grundig dokumentert at utenlandske tiggermiljøer 
fører med seg mye kriminalitet, og denne kriminaliteten er til dels organisert av kyniske 
bakmenn. Vi ser også at tiggerbarn tas ut av skolen i hjemlandet for å tigge i Norge. Dette er 
en praksis som er i strid med barnekonvensjonen, og vi bør gjøre det vi kan for å hindre denne 
utviklingen, både gjennom at staten gir økonomisk hjelp til vanskeligstilte i deres eget 
hjemland, og gjennom et tiggeforbud i Meland. Fremskrittspartiet mener et tiggeforbud er 
helt nødvendig for å ivareta disse barnas oppvekst og utvikling. 
 
Lederen for romfolkets egen interesseorganisasjon i Romania (National Agency for Roma), 
Daniel Vasile, mener tigging bidrar til stigmatisering av romfolk, tigging sementerer 
fattigdom og tigging medfører at barn må avbryte utdannelsen. Det er på tide at også Meland 
politikere slutter med en naiv tilnærming til et utenlandsk tiggermiljø som kynisk bedriver 
menneskehandel og kriminalitet. 
 
Kripos- rapporten «Trender og utfordringer i den organiserte kriminaliteten» fra 2014 tar for 
seg tiggermiljøene. Har kommer det frem, og jeg siterer: 
 
«Oslo politidistrikt har avdekket en rekke forhold hvor det er sammenheng mellom tigging 
og vinningskriminalitet. Personer som driver med tigging, er også siktet/dømt for 
vinningskriminalitet og/eller det har fremkommet at de bor eller oppholder seg på de samme 
stedene som personer som utøver vinningskriminalitet, og hvor det også oppbevares tyvgods. 
De samme miljøene knyttes til grove tyverier og ran av smykker fra eldre.» 
 
Både Bergen og Oslo Politikontor var tydelig på TV gjennom programmet Brennpunkt samt 
diverse nyhetssendinger at en ikke bør gi penger til tiggere. Nå har Nordhordland 
Lensmannskontor (ref: Avisa Nordhordland nettutgave datert 19.04.2017) bekreftet at flere av 
tiggerne er gjenkjent fra tiggermiljøet i Bergen og er tydelig på, og oppfordrer folk at en ikke 
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må gi penger til tiggere. 
 
Det er med andre ord ikke FrP som hevder en sammenheng mellom tigging og organisert 
kriminalitet, dette kommer fra våre mest troverdige politikilder. Dette er heller ikke ny 
informasjon, selv om NRK-dokumentaren nå har fått flere til å åpne øynene for den grove 
utnyttelsen, menneskehandelen og kriminaliteten som følger i kjølevannet av utenlandske 
tiggerbander. 
 
Forslagsstillerne mener derfor at kommunestyre må forelegges en sak som tar sikte på å 
benytte seg av mulighetene i politivedtektene til å forby tigging i Meland Kommune. 
 
 
Forslag: 
Kommunestyret ber Rådmannen fremme sak med sikte på å forby tigging i Meland 
Kommune. 
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Interpellasjon - Anskaffelsespolitikk - Retningsliner for å inkludere personar med utfordringer på 
arbeidsmarkedet ved gjennomføring av kontrakter i Meland kommune  
 
 
Saksopplysningar: 

Fra: Meland FrP v/Øyvind Bratshaug 

Sak: Anskaffelsespolitikk – Retningslinjer for å inkludere personer med utfordringer på 
arbeidsmarket ved gjennomføring av kontrakter i Meland kommune. 

Fremstilling: 
Det er en gjennomgående utfordring for arbeidsmarkedsbedrifter å skaffe arbeidspraksis for 
personer som har nedsatt arbeidsevne eller har mindre muligheter for å nå frem i et ordinært 
arbeidsmarked. Dette er grupper i samfunnet som har særlige behov enten det nå er helseårsaker, 
inkludering/integrering eller rett og slett har behov for å vinne erfaring i arbeislivet. 
 
Omleggingen i Nav og nye krav i tiltaket «Arbeidsforbedrende trening (AFT)» vil kreve mange 
praksisplasser i tiden som kommer. Dette tiltaket trer i kraft fra 1 juli 2017 fra Nav sin side. 

Det nye regelverket for offentlige anskaffelser åpner for å kunne ha en «sosial profil» der 
oppdragsgiver i dette tilfellet kommunen, kan bruke regelverket på en ny måte. Det er nå introdusert 
«programmer» - dvs spesielle tiltak for vanskeligstilte. 
Bergen kommune lanserer i disse dager tilsvarende forslag som kommer opp for bystyret i mai. Der 
er ordlyden «retningslinjer for inkluderende kontrakter» kommer inn som politiske føringer i 
kontraktgjennomføringen i kommunen. 
 
En reservert kontrakt er en kontrakt hvor konkurransen reserveres for virksomheter med 
funksjonshemmede eller vanskeligstilte personer, jfr. anskaffelsesforskriften § 8-8, § 16-9 eller 
   § 30-3 (identiske bestemmelser): 
 
 
 
 

§ 8-8 Kontrakter som reserveres for virksomheter med funksjonshemmede eller vaskeligstilte 
personer. 
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Oppdragsgiveren kan begrense konkurransen til virksomheter eller programmer som har som 
hovedformål å integrere funksjonshemmede eller vanskeligstilte personer i arbeidslivet. 
Dette gjelder bare når minst 30 prosent av de ansatte i virksomheten eller programmet har en 
funksjonshemming eller er vanskeligstilte. Dersom oppdragsgiveren bruker denne muligheten skal 
han angi dette i kunngjøringen. 

Meland FrP foreslår at kommunen etablerer retningslinjer for offentlige anskaffelser der deler av 
oppdraget kan bli vurdert opp mot § 8-8, som «Inkluderende kontrakt».  

Dette er en konkurranse som ikke reserveres for virksomheter som oppfyller kravene i 
anskaffelsesforskriften § 8-8, men hvor det likevel stilles krav om en viss bruk av ansatte som har 
en funksjonshemming eller som er vanskeligstilt, jf. definisjonen av disse begrepene i 
departementets veileder. 

Dette kan gjøres på flere måter: 

a. Det kan stilles et definert krav i kontrakten om bruk av slik arbeidskraft. 
 

b. Bruk av slik arbeidskraft kan også anvendes som et tildelingskritierium, hvor tilbudt ytelse 
også tas inn i kontrakten. 

 

Meland Frp 

v/ Øyvind Bratshaug 

 

 
      
 
 
 
 
 


